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Mi smo svi budale i nekršćani  
a Plenković je jedini pametan?!

Ako je Istanbulska kon-
vencija “duboko kršćan-
ska” kao što kaže primier 
Plenković  to dakle znači 
da su svi katolički biskupi 
u Hrvatskoj i 90 % vjerni-
ka, katolika, pravoslavaca 
i muslimana antikršćani, 
nevjernici i budale jer joj 
se protive?!

Poslije svega što se dogadja 
ovih dana oko Istanbulske 
konvencije a o čemu vam 
donosimo mnogobrojne 
tekstove i osvrte u ovom 
broju sve ostale vijesti kao 
što su nedavni gospodarski 
forum hrvatskih poduzet-
nika u Sydneyu te posjet 
predsjednice Kolinde ise-
ljeništvu u Južnoj Americi 
pali su u drugi plan i na njih 
ću se osvrnuti u kojem od 
sljedećih brojeva. 

Hrvati Sydneya vidjevši 
što se dogadja spontano 
su se okupili i rekli svoje 
NE Plenkoviću i ovakvom 
jadnom uškopljenom “vje-
rodostojnom” HDZ-u.

Kukavičje jaje zvano 
“Istanbulska konvencija” 
koji je prvi dokument EU 
izglasan po hitnoj procedu-
ri 2010 godine, prvi i jedini 
zasada takav dokumenat  u 
povijesti konvencija -  bez 
glasanja u EU parlamentu 
dovoljno govori sam za sebe 
– kakav je to dokumenat. 
Sotonski!

Ili da citiram poznatog 
zauzetog vjernika Krešimira 
Miletića – “Kada sam još u 
vrijeme unutarstranačkih 
izbora u HDZ-u na kojima 
je - bez protukandidata (gle 
čuda) - ‘izabran’, a u stvar-
nosti HDZ-u i Hrvatskoj 
instaliran i ‘uvaljen’ Andrej 
Plenković, pisao kako će 
mu jedna od glavnih za-
daća od strane vanjskih 
mentora biti završetak posla 
kojeg nije na području rod-
no-ideološkog kolonijalzi-
ma uspio odraditi Zoran 
Milanović, zvučalo je kao 
još jedna u nizu teorija 
zavjera.

Koraci koji su uslijedili 
nažalost su, jedan za dru-
gim, raskrinkavali i doka-
zivali kako se radi o gorkoj 
realnosti.

Usprokos jasno izraže-

bez ikakvih emocija slušao 
rešetanja vezana uz Agro-
kor u saboru - odjednom 
se probudio! Konačno je 
došla tema radi koje je, baš 
kao košarkaš koji zamišlje-
no sjedi na klupi dok mu 
trener ne vikne da uđe u 
igru, odjednom poskočio 
i jednim potezom skinuo 
trenirku i uletio na parket.

Koja energija! Koja raskoš 
mišića!

Nije li vam interesantno 
koliko je energije odjed-
nom spreman uložiti taj 
isti Plenković u Istanbulsku 
konvenciju? Pogledajte ga, 
obilazi Hrvatsku uzduž i 
poprijeko i uvjerava, prijeti, 
nagovara, tumači, objaš-
njava.

Čovjek bi rekao, čini to 
žarom pravog apostola. 
Samo, ne propovijeda evan-
đelje niti demokršćanstvo. 
Upravo suprotno. Sve one 
koji vide ono što je nemo-
guće ne vidjeti, vrijeđa i po-
nižava kako ili nisu pročitali 
ili su preglupi da bi shvatili 
kako onoga što je nemogu-
će ne vidjeti zapravo nema 
u tekstu konvencije.

Gdje bi bila Hrvatska 
danas da je kojim slučajem 
barem dio te energije uložio 
u primjerice demografiju, 
stvarnu obnovu i reformu 
obrazovnog sustava uteme-
ljenu na zdravim vrijedno-
snim postavkama, reformu 
pravosuđa, spašavanje blo-
kiranih ili zaustavljanje 
pljačke Agrokora?

No, nije.

Zašto? Jednostavno. Jer 
nije zbog toga instaliran.

noj volji birača koji su u 
ogromnoj većini glasovali 
za zaokret od politike koju 
je vodio SDP sa sateliti-
ma u najneuspješnijem 
mandatu neke vlade od 
osamostaljenja, a koji je bio 
obilježen upravo nezapam-
ćenim pokušajem nasilnog 
nametanja rodne ideologije 
u obrazovni i pravni sustav 
Republike Hrvatske, An-
drej Plenković je najprije 
rasturio zajedničku vladu 
s Mostom i odgurnuo od 
sebe Zlatka Hasanbegovića, 
Brunu Esih i Glasnovića, 
kako bi sklopio koaliciju 
s HNS-om, najradikalni-
jim zagovornikom rodne 
ideologije u političkom 
prostoru.

Upravo je obrazovni su-
stav, na kojem smo vodili 
najteže bitke sa rekorderom 
u kršenju Ustava - Željkom 
Jovanovićem - predao u 
ruke još radikalnijoj poli-
tičkoj stranci u Hrvatskoj, 
koja s druge strane - bez 
parazitiranja uz SDP-ove 
liste ne bi niti vidjela Hr-
vatski sabor.

Sjetite se samo podru-
givanja i likovanja nad 
Mostovcima nakon što je 
sklopljena protuprirodna 
koalicija s HNS-om, koju je 
na životu primjerice držao 
jedan Saucha, upravo naj-
bliži i najodaniji pobočnik 
Zorana Milanovića.

I onda, odjednom, eto ga!

Isti čovjek koji je s neza-
interesiranim i anemičnim 
izrazom lica, onako, kao 
da se zeza, obilazio poža-
rišta Dalmacije, lagano i 

RIJEČ UREDNIKA: 

Dr. Željka Markić: Andrej kao 
Henrik VIII. – protumačio 
narodu i Crkvi da je Istanbulska 
“duboko kršćanska”
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Udbaško Kraljevstvo sabotira 
razvoj Republike Hrvatske 

Piše:
Ante MILINOVIĆ

U prošlom broju 
našeg tjednika poznati 
hrvatski domoljubni 
poduzetnik Marko 
Franović iz Sydneya 
objavio je oštro otvoreno 
pismo hrvatskoj javnosti 
u kome opominje 
sve časne Hrvate na 
udbaško zavađanje 
hrvatskog naroda 
tuđinskim spletkama  i 
poziva ih da se okupe 
oko novog nacionalnog 
domovinskog projekta 
kao nove stranke onih 
koji su stvarali i vole 
Hrvatsku, a to su svi 
hrvatski dragovoljci 
koji su se borili za nju, 
a ne peta kolona i ratni 
profiteri.

Oni treba da vode 
Domovinu pod jasnim 
domoljubnim imenom, 
očišćenu od ološa iz redova 
Udbaškog Kraljevstva 
kojim nikad nije ni bila na 
srcu Hrvatska. Dosadašnje 
stranke neka ostanu u 
arhivama prošlosti, gdje 
im je i mjesto, jer nam 
nisu donijele nacionalnu 
suverenost i razvoj, već 
razočarenje, bijedu i 
propast, a ponajviše 
srbijanske ucjene i 
dominaciju briselskih 
činovnika, koje magistar 
Andrija  Plenković 
bespogovorno sluša, kao 
i one egoiste iz Beograda, 
Berlina i Washingtona.

Zbog takvih je 
dobrotvora danas u 
Hrvatskoj sve naopako, pa 
nam naša draga Domovina 
čak nema ni svoju 
temeljnu Domovinsku 
svehrvatsku stranku, 
ali zato ima desetak 
smrdljivih antihrvatskih 
mikro populističkih 
stranki s trgovcima lažnim 
obećanjima, foteljama i 
anarhističkom korupcijom 
iz proračuna! Svi oni žive 
od kupovanja glasova, što 
je vrlo blizu političkoj 
prostituciji, jer one po 

izbornom rejtingu i broju 
glasova često i ne prelaze 
prag.

Naša je tragedija da nam 
od 2000. godine Hrvatsku 
vode drugi,  a ne Hrvati, pa 
se sve više naših najboljih 
ljudi iseljava iz Hrvatske, 
a Hrvatska stagnira i 
propada. Hrvati ne mogu 
oprostiti Plenkoviću što 
je prihvatio kao svog 
ključnog  doglavnika 
notornog srpskog 
petokolonaša Pupovca, 
koji nam tridesetak 
godina donosi samo 
ucjene, spletke i trgovački 
farizejski nemoral. On je 
ujedno i jedan od najjačih 
kreatora prikrivenog terora 
Udbaškog Kraljevstva, kao 
lider velikosrpske pete 
kolone.

Iza njegovog kulta 
„ugroženog Srbina“, 
koji propagira taj tobože 
rasplakani terorist Milorad 
Pupovac, sada poznatoga 
“etnobiznismena“, skriva 
se zločinačka ideja o 
nadmoćnim guvernerskim 
pravima Srba u Hrvatskoj, 
kojom se ponovo traže 
suverena autonomija 
„Srpske Krajine“ kao 
nekad po Planu Z-4 prije 
pobjedonosne hrvatske 
operacije „Oluja“, hvala 
svim našim Nebeskim 
Zaštitnicima!

Takva podvala velesila bi 
ponovo daje šanse  Srbiji 
da u perspektivi postavlja 
nove krajiške balvane 
na teritoriju Republike 
Hrvatske i „ogradi njihovu 
novu državu“ Z-4, a 
povod je strah terorista 
od „asimilacije pripadnika 
njihove (veliko) srpske 
zajednice“ u „fašističkoj“  
Hrvatskoj Državi, koja 
ima (zamislite, vi, naivni 
Hrvati!) školski sustav 
u Hrvatskoj koji je, 
pazite sad – “izrazito 
kroatocentričan“, posebno 
u povijesti, književnosti, 
umjetnosti i znanosti.

Po njemu školski sustav 
u Hrvatskoj, državi u kojoj 
je većinski narod hrvatski, 
vjerojatno bi trebao biti 

“srbocentričan”,  pa bi 
onda pred kamerama 
uvijek tužni Milorad 
Pupovac zvani “Suzavac” 
bio zadovoljan. Pupovčeve 
suze o pogoršanju položaja 
“srpske zajednice“ u 
Hrvatskoj, zapravo 
kriju kult “ugroženog 
Srbina“, koji je jedan 
od konstituirajućih, 
ključnih elemenata 
velikosrpske ideologije 
po Memorandumima 
SANU 1 i 2, počevši od 
Pašića i Živkovića, pa 
do Cvetkovića, Ćosića  i 
Miloševića.

To je ona stara, već dvije 
stotine godina poznata 
teorija, koju propagira 
Udbaško Kraljevstvo  da 
Hrvati ne postoje, a ako 
ih se ipak nađe, onda 
moraju biti ili srpsko 
roblje ili – latinsko groblje! 
To je, braćo Hrvati,  bit 
hrvatsko-srpskog spora od 
19 st. pa do danas, a sve 
ostalo su obmane!

To je po zlu poznato 
srpsko-udbaško

  mirnodopsko etničko 
čišćenje, a u srpskoj agresiji 
tijekom  devedesetih smo 
mi malo stariji  svjedočili 
o etničkom čišćenju u ratu 
s oružjem. Ono ima svoj  
višestoljetni kontinuitet, 
ali to ne znaju naši jugo-
akademici Jakovina, 
Budak, Markovina i 
Klasić, iako u povijesnom 
atlasu možete lako vidjeti 
kolika je  Srbija bila tada, 
u 18. stoljeću, a kolika 
sada!, i sve je jasno.  Dakle, 
Pupavac je samo poglavar 
osvajačke politike i to 
treba tako i kvalificirati, 
naš teritorij etnički očistiti, 
onda referendum o 
teritorijalnoj samoupravi i 
eto im nove srpske države u 
hrvatskoj državi i na koncu 
referendum o sjedinjenju 
sa majčicom Srbijom. Tu 
su lukavi koraci, često bez 
rokova. Jedini efikasan 
odgovor je na ljutu ranu 
ljutu travu, naša „Oluja“ i 
njihovi ispravni traktori u 
jednom pravcu!!

Najbolji dokaz 
suvremenog udbaškog 
protuhrvatskog terora nad 
Hrvatima daju nam grad 
Rijeka i naša opjevana 
hrvatska Istra, jer u 
njima komunisti svojim 
velikosrpskim mega 
lažima i dugotrajnošću 
svoje  crvene strahovlade 
nadmašuje ostale hrvatske 
krajeve.   

U toj regiji je Udba čak 
promijenila etnički sastav 
na štetu Hrvata, da bi lakše 
gušila hrvatske suvereniste, 
otvoreno  protežirajući 
doseljenje armijaše i 
udbaše iz prekodrinskih 
krajeva, kao i preostalu 
talijansku iredentu koja 
se priklonila  ljevičarskim 
strankama. Ona zato 
danas može i ucjenjivati 
Republiku Hrvatsku 
traženjem autonomije pa 
čak i odcjepljenjem!

Ta agentura  Udbaškog 
„Dušanovog Carstva Zla“ 
vješto prikriva da je SDP 
u njoj već preko 70 godina 
manjina od svega 18 posto 
doseljenih četnika i ostalih 
članova SDP, ali su ih 
posvojili prvo talijanska 
iredenta pa onda srpska 
peta kolona kos-udbašije, 
dovodeći na vlast razne 
strane udbaške agente, 
često pod udbaškim 
lažnim imenima. To sam 
osobno upoznao u mladim 
danima,  planinareći i 
taborujući sa mojom 
školom kao „boy-scout“ 
u prelijepim  općinama te  
riječko-goranske regije, u 
kojoj crveni kmeri nikad 
nisu imali većinu glasova 
već baš demokršćanski 
hrvatski suverenisti!

Međutim  danas iz 
rezališta olupina ti udbaški 
apatridi-otpadnici izvlače 
podrtinu broda „Galeb“ i 
troše milijune na njegovo 
glancanje, tvrdeći da se 
radi o velikoj povijesnoj 
vrijednosti koju treba 
sačuvati jer svjedoči o 
antifašističkoj borbi zečjeg 
maršala Joze Broze, iako je 
Vijeće Europe još 2006. 

svojom Rezolucijom 1481 
osudilo tog bleiburškog 
ubojicu pola milijuna 
Hrvata kao jednog od 
deset najvećih masovnih 
zločinaca Drugog svjetskog 
rata, ali to Pusići, Mesići i 
drugi Bauci ne priznaju.

Danas diljem Hrvatske 
hibridni udbaši glume 
najveće  domoljube, i 
što više, svim silama 
nastoje podijeliti i zavaditi 
hrvatske  tuđmaniste i 
manje desne stranke, 
a najviše predsjednicu 
Kolindu, sileći ih da 
pomažu dojučerašnje 
velikosrpske agresore, a 
zatim ih još žešće napadaju 
za velike troškove i izdaju 
nacionalnih interesa, 
uvijek s velikom figom u 
džepu.

Na našu sreću, njihov  
vodeći tim nema ni sloge 
ni pameti, pa su sve bliži 
nekoj vrsti samoukidanja, 
iako je bolje ne čekati taj 
sretni dan, već odmah 
donijeti odgovarajući 
zakon o zabrani 
rada komunističkih 
totalitarista, kako su to već 
učinile države Bugarska, 
Rumunjska, Latvija, 
Poljska i druge zemlje 
Europske Unije !

Naime, sve većem 
postotku časnih Hrvata 
je jasno  da nema sreće u 
Domovini pa i u Dijaspori, 
dok nam udbaši drže 
mnoge državne institucije, 
iako su oduvijek bili protiv 
hrvatske  države, pa na sve 
načine čine štetu našoj 
Domovini. Oni su osobito 
opasni i štetni za interese 
naših povratnika, ratnih 
veterana i istraživača 
povijesne istine o zločinima 
Udbe i tzv „ antife“, obilato 
koristeći  velikosrpsku petu 
kolonu i njene poznate 
laži o ustašama kao 
nacistima, iako je te naše 
domoljubne „ustanike“ u 
istom značenju „ustaše“, 
pokretala samo težnja za 
obnovom naše Nezavisne 
Hrvatske Države, osobna 

hrabrost i čisti   idealizam, 
a da sa europskim 
nacistima i fašistima nisu 
imali nikakve stvarne veze, 
već su i sami bili žrtvom 
njihovih manjih i većih 
imperijalnih apetita i 
operacija.

Međutim, to razni 
Burduši, Pušići, Jovanovići, 
Ostojići, Stankovići i drugi 
bezbožni farizeji nikad neće 
shvatiti jer su nepovratno 
zaraženi kroatofobnom 
bolešću jugo-orjunaštva. 
To je bila i ostala politika 
velikih kolonijalnih sila, 
čija smo mi Hrvati bili 
žrtva u svim ratovima, pa 
i danas na Haaškom sudu 
i u spletkama velesila! 
Oni i njihovi kolonijalni 
gospodari koji su vodili 
ratove i agresije sad za 
ratne zločine optužuju 
naše biskupe pa čak 
i blaženog kardinala 
Alojzija Stepinca, dajući 
prednost talibanskim 
i ruskim kanibalima, 
koji su pred njihovim 
očima uništavali Poljsku, 
Ukrajinu i Hrvatsku, kao 
što su nekad Anglosasi i 
Španjolci zvjerski uništili 
domorodačke narode 
obaju Amerika! To je ta 
„globalna srpska Žikina 
kanibalska dinastija!“ 
koja u OUN-u montira 
globalne laži o ratnom 
logoru Jasenovac za 
teroriste, a ne ljetnikovce,  
kakav američki logor i 
danas postoji na Kubi i 
zove se Guantanamo…

Njihove kolonijalne 
agenture postavljaju i 
financijski podupiru 
razne „nevladine“ udruge 
i vodeće novinare u svim 
TV kućama i tiskovinama 
njihovog udbaško-
orjunaškog monopola, 
a osobito fašističkim 
Novostima SNV, kako 
bi što lakše usmjeravale 
svoje interese u hrvatskim 
strankama, često samo 
po imenu, ili čak i bez 
tog atributa! Ti Lekovići, 
Pilseli i drugi izdajnici 
smrde na kroatofobnu 
mržnju kao tvorovi. 

PiPiPiPiPiPišššššeše::
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Za vrh HDZ-a je po-
sebno neugodno što se 
velik broj uglednih i 
utjecajnih članova izja-
snio protiv ratifikacije. 
Među njima je i Miro-
slav Tuđman:

‘Da sam protiv ratifika-
cije, jasno sam rekao na 
sastanku Kluba HDZ-a. 
Naravno, apsolutno ni-
sam protiv osude nasilja 
nad ženama, ali pod ova-
kvim uvjetima, kada se 
rodna filozofija provlači 
kroz Konvenciju, nisam 
za ratifikaciju. Za očeki-
vati je da ćemo se u im-
plementaciji Konvencije 
u naše zakonodavstvo 
susretati s rodnom filo-
zofijom. A to ne mogu 
prihvatiti – rekao je Tuđ-
man za Večernji list.

Saborski zastupnik Pe-

tar Škorić, predsjednik 
splitskog HDZ-a, za Ve-
černji je rekao da je on i 
dalje pri svom stavu da 
mu rodna ideologija koja 
se, po njemu, promovira 
u toj konvenciji nije pri-
hvatljiva.”

I u raspravi na sastanku 
ŽO-a s predsjednikom 
stranke rekao sam da mi 
je neprihvatljivo da je 
rod društveni konstrukt, 
priznajem jedino prirod-
ne zakone, a to je da se 
rod ne može odvajati od 
spola”,  rekao je Škorić. U 
raspravi su, piše Večernji, 
sudjelovali brojni članovi 
te organizacije, poput 
zastupnika Ante Babića  
koji se još ranije izjasnio 
protiv ratifikacije, no 
organizacija je na kraju 
jednoglasno podržala da 
se ide u ratifikaciju. Me-

đutim, na glasanju nisu 
bili svi članovi, poput 
Škorića i još nekih.

Tako je na kraju Split-
sko-dalmatinska organi-
zacija HDZ-a podržala 
ratifikaciju, a podržale su 
je, uz određene otpore, i 
još dvije jake organizaci-
je – Osječko-baranjska 
i Dubrovačko-neretvan-
ska.

Plod je to lobiranja 
vrha stranke, koji je ovih 
dana na terenu kako bi 
dobio podršku županij-
skih organizacija. Plen-
ković je osobno bio u 
HDZ-u Splitsko-dal-
matinske i Dubrovač-
ko-neretvanske županije, 
dok je glavni tajnik Jan-
droković subotu proveo 
u osječko-baranjskom 
HDZ-u, nedjelju u vi-
rovitičko-podravskoj or-

RASTE OTPOR U HDZ-U

Unit 4, Greenway Plaza, 1183 The Horsley Drive
WETHERILL PARK NSW 2164

Imamo ured i u St. Marysu

Obratite se nama za sve vaše 
pravne potrebe.

Nazovite Mariju Abičić na 9604 7755

Možemo vam pomoći za razne 
vrste odštete - za tjelesne povrede 
kao i mnogobrojne ostale usluge.
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ganizaciji, a danas je na 
redu HDZ Međimurske 
županije.

Večernji piše kako vrh 
HDZ-a vjeruje da će 
kampanjom na terenu 
otkloniti “manipulaci-
je” o rodnoj ideologiji 
koje smatraju pokuša-
jem, kako se navodi, 
“desnog spektra da uđe 
u prostor HDZ-a”, što 
bi valjda trebalo značiti 
da je HDZ i službeno 
postao lijeva stranka. Za 
interpretativnu izjavu u 
zakonu o ratifikaciji, u 
kojoj će pisati da Kon-
vencija ne sadrži rodnu 
ideologiju, kažu: “Tom 
izjavom želimo umiriti 
Vasu (Brkića nap. a.) i 
Ivanu (Maletić nap. a.)” 
Njima je inače dan napu-
tak da ne daju intervjue o 
Istanbulskoj konvenciji.

-

-

-
-

-
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-



Zdravko Tomac: Dodik želi legalizirati 
ono što je zločinom oteto Hrvatima

njezinog službenog posjeta potpisan 
Program kulturne suradnje 2018.-
2021. između Republike Hrvatske i 
Republike Čilea.

Nakon susreta s upraviteljem 
pokrajine Antofagasta, predsjednica 
Grabar-Kitarović susrela se s 
predstavnicima hrvatske zajednice, 
kojima je poručila kako zajedno s 
njima želi raditi na stvaranju klime 
u kojoj će se svaki iseljenik osjećati 
dobrodošao u zemlju svojih predaka.

„Danas mi je osobita čast i zado-
voljstvo dodijeliti odlikovanja i 
priznanja pojedincima, kulturnim 
i sportskim udrugama i klubovima 
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(Puls) - Posljednjeg dana slu-
žbenog boravka u Republici 
Čileu Predsjednica Republike 
Hrvatske Kolinda Grabar-Kita-
rović, u nedjelju, posjetila  je Anto-
fagastu, pokrajinu na krajnjem 
sjeveru Čilea, gdje se susrela s 
upraviteljem pokrajine Marcom 
Antoniom Diazom Muñozom, 
predstavnicima hrvatske zajednice 
te gospodarstvenicima hrvatskog 
podrijetla.

Prilikom susreta s upraviteljem 
pokrajine Antofagasta Marcom 
Antoniom Díazom Muñozom, 
predsjednica Grabar - Kitarović ra-
zgovarala je o znanstvenoj i obrazovnoj 

te sveučilišnoj suradnji Republike 
Hrvatske i pokrajine Antofagasta, 
kojoj Hrvatska pridaje veliku 
važnost. U tom smislu, Predsjednica 
je spomenula Memorandum o 
suglasnosti Sveučilišta u Antofagasti 
i Sveučilišta u Zagrebu kao i posjet 
izaslanstva Rudarsko – geološko 
– naftnog fakulteta Sveučilišta u 
Zagrebu Pokrajini radi mogućnosti 
suradnje s Fakultetom za strojarstvo 
Sveučilišta u Antofagasti, Udrugom 
industrijalaca Antofagaste te tvrtkom 
Antofagasta Minerals.

Govoreći o kulturnoj suradnji, 
hrvatska Predsjednica izrazila 
je zadovoljstvo što je prigodom 

njezinog službenog posjeta(Puls) - Posljednjeg dana slu- te sveučilišnoj suradnji Republike

Posjet Predsjednice pokrajini 
Antofagasti: završen posjet Čileu

koji su kontinuirano uz mnogo 
požrtvovnosti, od zaborava čuvali 
tragove koje su ostavili vaši preci 
u Čileu i koji dan danas u trećoj, 
pa čak i četvrtoj generaciji njeguju 
veze s matičnom Domovinom. 
Posebno mi je drago što ćemo se 
podsjetiti i Hrvatica koje su prije 
mnogo godina dosegnule ugledno 
mjesto u čileanskom društvu i bile 
predvodnice društvenog razvoja“, 
kazala je Predsjednica.

Zahvalivši svima na svemu što su 
učinili i što će i nadalje činiti na čast 
i ponos svoje Hrvatske i na dobrobit 
svoga Čilea, predsjednica Grabar-
Kitarović posthumno je Lenki 
Franulic Zlatar dodijelila odlikovanje 
Reda hrvatskog pletera, za osobiti 
doprinos u promicanju hrvatske 
baštine i kulture kroz dugogodišnji 
iznimno uspješan književni i 
novinarski rad te Povelje Republike 
Hrvatske za izniman i dugogodišnji 
doprinos u promicanju hrvatske 
baštine, jezika, kulture, obrazovanja, 
znanosti i sporta, jačanju gospodarske 
suradnje, te očuvanja hrvatskog 

identiteta u Republici Čile udrugama 
S O C I E D A D  C ROATA  D E 
SOCORROS MUTUOS i CLUB 
DE DEPORTES „HRVATSKI 
SOKOL“.

U nastavku boravka u gradu 
Antofagasta predsjednica Grabar-
Kitarović zasadit će maslinu u 
Hrvatskom parku Parque Croacia, 
posjetiti dobrovoljno vatrogasno 
društvo Dalmacija te posjetom 
Druš tvu  „Hr va t sk i  soko l“  i 
Hrvatskom klubu Antofagasta 
završiti službeni posjet Republici 
Čileu, priopćeno je iz Ureda 
predsjednice.

Danas u toj zemlji živi između 200 
i 250 tisuća hrvatskog podrijetla, 
odnosno gotovo dva posto stano-
vništva Čilea, čime se Čile svrstava 
među zemlje s najbrojnijom hrva-
tskom dijasporom u svijetu.

Grabar-Kitarović je prije Čilea 
posjetila Argentinu, a u ponedjeljak 
će otputovati u Brazil, posljednju 
postaju svoje južnoameričke turneje.

što su Hrvatima oduzeta prava koja 
su imala Daytonskim sporazumom 
i to tzv. Barryevim amandmanima 
kojima je omogućeno da hrvatske 
predstavnike u Domu naroda 
Parlamenta FBiH biraju Bošnjaci”, 
podsjeća prof. Tomac i ističe kako 
se sada vodi glavna borba da se 
Hrvatima zapravo vrati Dayton.
“Mi Hrvati nismo protiv Daytona, 

mi smo protiv ove njegove verzije 
koja je promijenjena na štetu Hrvata 
u BiH i stoga Hrvatska kao potpisnik 
tog sporazuma mora inzistirati da 
im se vrate prava konstitutivnosti i 
ravnopravnosti. No, bez promjene 
izbornog zakona to neće biti 
moguće”, upozorava.

“Moramo napokon imati jedinstve-
nu politiku u BIH i  ne možemo biti 
saveznici ni s Muslimanima ni sa 
Srbima i očekivati da će nam netko 
od njih pomoći u savezu protiv 
trećeg”, mišljenja je prof. Tomac.

“Hrvatska se politika nalazi na 
raskrižju. Moramo jasno reći da smo 
za jedinstvenu BIH i da podržavamo 
njezin ulazak u EU, ali isto tako 
moramo jasno naglasiti da nismo 
za ovakvu BiH u kojoj su Hrvati 
progonjeni, neravnopravni i gdje 
nestaju”, poručuje naš sugovornik.

(Puls) - Prof. dr.  Zdravko To-
mac komentirao je za Direktno 
priopćenje iz američkog velepo-
slanstva u Sarajevu u kojem su po-
tvrdili stajalište SAD-a kako neće 
podržati uspostavu trećeg entiteta 
u BiH niti bilo kakav preustroj 
temeljen na etničkim načelima. 
Što je još zanimljivije, priopćenjem 
su reagirali na opetovano traženje 
predsjednika Republike Srpske 
(RS) Milorada Dodika da se 
uspostavi hrvatski entitet u okviru 
Federacije BiH, naravno, pod 
uvjetom da RS ostane u sadašnjim 
granicama.
“Milorad Dodik s ovakvim nerea-

lnim zahtjevima skreće pozornost 
s glavnog pitanja, a to je da se do 
izbora u BIH mora promijeniti 
izborni zakon kako bi se osigurala 
ravnopravnost i konstitutivnost 
Hrvata u BIH”, napominje prof. 
Tomac te otkriva kako je prije 
nekoliko godina s njim i osobno 
razgovarao o toj temi.
“Nakon savjetovanja u Banjoj Luci 

koje je Dodik organizirao na temu 
turske politike prema BIH zatražio 
sam s njim razgovor i upozorio ga 
da njegovo traženje trećeg entiteta 
u okviru Federacije nije dobro za 
Hrvate jer time samo stvara nove 
probleme i sukobe između Bošnjaka 

i Hrvata”, otkriva nam prof. Tomac 
te ističe kako ga je tom prilikom 
upitao je li spreman onda vratiti 
Hrvatima Bosansku Posavinu iz koje 
su protjerani.

Dodik se, smatra naš sugovornik, 
lažno prikazuje kako zaštitnik Hr-
vata i njihovih interesa, a zapravo 
samo želi dodatno učvrstiti položaj 
Republike Srpske i legalizirati ono što 
je zločinom oteo od Hrvata.
“Na žalost, dio hrvatskih medija 

i političara nasjeda na njegovu 
retoriku, koja je vrlo vješta, ali u 
biti protuhrvatska”, uvjeren je prof. 
Tomac.
Podsjetivši na ključnu ulogu SAD-a 

u Domovinskom ratu i prekidu rata u 
BIH-a kao i u donošenju Daytonskog 
sporazuma, prof. Tomac ističe kako 
su upravo Amerikanci zaustavili 
pobjedu Hrvata i Muslimana kod 
Banja Luke i tako omogućili Srbima 
kojih ima 30 posto da dobiju 49 
posto teritorija BIH odnosno 
Republiku Srpsku koja egzistira kao 
država u državi.

“Hrvati su na kraju prihvatili 
diktat Amerike i pristali na Dayton 
i apsurd s tri naroda i dva entiteta. 
No, to bi još nekako i prošlo da 
američka politika nije glavni krivac 
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rom da bi neuspjeh u tome vjerojatno 
doveo do slabijeg rasta gospodarstva i 
dugoročnog rasta javnog duga.

Uskoro procjena S&P-a

Očekivalo se da će Moody’s krajem 
veljače objaviti nove procjene rejtinga 
Hrvatske, no to nije tada učinio. 
U svom rasporedu ta agencija ima 
navedeno da bi iduće procjene trebala 
objaviti u kolovozu ove godine.

U siječnju je, pak, agencija Fitch 
podigla rejting Hrvatske s ‘BB’ na 
‘BB+’, uz stabilne izglede, zahvaljujući, 
kako je poručila, stabilnom rastu 
gospodarstva, snažnoj turističkoj 
sezoni i poboljšanju javnih financija.
To je bilo prvo povećanje kreditnog 

rejtinga Hrvatske od 2004. godine.

Od tri vodeće rejting agencije, Fitch 
drži hrvatski rejting jedan stupanj 
ispod investicijske razine, a S&P i 
Moody’s dva stupnja ispod. Pritom 
Moody’s izglede drži stabilnima, 
a Standard & Poor’s, koji bi nove 
procjene trebao objaviti ovoga mjeseca, 
pozitivnima.

(Puls) - Kreditni rejting Hrvatske 
‘Ba2’, uz stabilne izglede, odražava 
ravnotežu između fiskalne konsoli-
dacije i jačanja institucija, s jedne 
strane, i slabog potencijalnog rasta 
gospodarstva i sporosti strukturne 
reforme, s druge strane, objavila je 
rejting agencija Moody’s.

“Hrvatski udio javnog duga u bruto 
domaćem proizvodu (BDP) vjerojatno 
je pao ispod 80 posto na kraju 2017. 
godine, godinu dana ranije nego što 
smo očekivali i to je poboljšanje za 
gotovo 4 postotna boda u odnosu na 
2016.”, poručio je Evan Wohlmann, 
potpredsjednik Moody’sa i koautor 
izvješća te rejting agencije o Hrvatskoj, 
objavljenog u četvrtak.
U idućim godinama očekuje se 

daljnji pad tog udjela, navodi se u 
izvješću Moody’sa.

Zahvaljujući dobrim proračunskim 
rezultatima, Hrvatska je u lipnju 
prošle godine izašla iz Postupka preko-
mjernog deficita (EDP) Europske 
unije, podsjećaju analitičari Moody’s i 
smatraju da će ubuduće država uspjeti 
održati fiskalni deficit ispod razine od 
3 posto BDP-a.

Moody’s također očekuje da će rast 
hrvatskog gospodarstva ostati snažan, 
ali u 2018. lagano usporiti na 2,7 
posto, što je u skladu s kretanjima 
u drugoj polovini 2017. i bliže 
srednjoročnim procjenama rasta 
BDP-a od 2 do 2,5 posto.
No, upozorava da mogućnost neu-

rednog restrukturiranja Agrokora, 
najveće privatne tvrtke u Hrvatskoj, 
i dalje predstavlja negativni rizik za 
gospodarstvo.

Analitičari Moody’sa smatraju da 
će domaća potražnja ostati glavni 

pokretač gospodarskog rasta, a 
osobna potrošnja podržana daljnjim 
poboljšanjima na tržištu rada, pora-
stom plaća i snažnim povjerenjem 
potrošača.
Rejting agencija poručuje i da je 

osjetljivost Hrvatske na rizik od nekih 
događaja niska, unatoč određenom 
stupnju političke nesigurnosti koja 
pritišće političko okruženje nakon 
formiranja nove koalicijske Vlade u 
lipnju 2017.

Rizici po bankarski sektor također 
ostaju niski, procjenjuje Moody’s, 
zahvaljujući poboljšanju kvalitete 
aktive i povećanju domaćeg krediti-
ranja.
Moody’s zaključuje da bi rejting 

Hrvatske mogao povećati ako koa-
licijska Vlada predstavi gospodarske 
i fiskalne reforme koje bi poboljšale 
dugoročni gospodarski potencijal 
Hrvatske i osigurale daljnju silaznu 
putanju javnog duga.
No, Moody’s upozorava i da bi 

mogao ojačati negativni pritisak na 
rejting ako država ne bude u stanju 
idućih godina provesti sveobuhvatan 
program strukturnih reformi, s obzi-

(Puls) - Kreditni rejting Hrvatske

Moody’s ima dvije vijesti za Hrvatsku

(Puls) - Ministrica regionalnoga 
razvoja i fondova Europske 
unije Gabrijela Žalac potpisala 
je u petak na otoku Hvaru  s 
predstavnicima općina, gradova 
i županija  40 ugovora vrijednih 
19 milijuna kuna na temelju 
Programa razvoja otoka u 2018. 
godini.

Ministarstvo regionalnoga razvoja 
i fondova Europske unije nastavlja 
provoditi Program razvoja otoka 
podupirući male kapitalne projekte 
kojima se želi unaprijediti kvaliteta 
života na otocima te umanjiti 
regionalne razvojne nejednakosti 
i različitosti na području Hrvatske.

Program obuhvaća sve naseljene 
otoke na području šest jedinica 
područne (regionalne) samouprave, 
to jest šest obalno-otočnih žu-
panija kojima oni teritorijalno i 
administrativno pripadaju, objavilo 
je ministarstvo na internetskoj 
stranici.

Na temelju odobrenih financijskih 
sredstava iz državnog proračuna 
to ministarstvo financira projekte 

vezane uz promet, komunalnu i dru-
štvenu infrastrukturu, socijalnu skrb 
i gospodarstvo, kapitalne donacije 
neprofitnim organizacijama na 
otocima, subvencionira otočni 
javni cestovni prijevoz i opskrbu 
kućanstava pitkom vodom brodo-
vima vodonoscima i autocisternama 
te provodi projekt ‘Hrvatski otočni 
proizvod’ kojim se, istaknula je 
prigodom potpisivanja ministrica 
Žalac, iznimno ponose. 

Dodala je kako je iznimno veseli 
da se najviše ugovora ove godine 
odnosi na poboljšanje društvene 
infrastrukture, tj. izgradnju i obnovu 
dječjih vrtića i igrališta te sportskih 
dvorana.

Ulaganja državnoga i javnog 
sektora u hrvatske otoke i poluotok 
Pelješac u prosjeku iznose oko 
1,5 milijarda kuna na godinu, a 
tijekom 2016. godine iznos je bio 
viši - 1,7 milijarda kuna, od čega je 
Ministarstvo regionalnoga razvoja 
i fondova Europske unije putem 
novoosnovane Uprave za otoke 
sudjelovalo sa 120 milijuna kuna, a 
prošle godine sa 139 milijuna.

(Puls) - Ministrica regionalnoga vezane uz promet, komunalnu i dru-

Na Hvaru potpisano 40 
ugovora vrijednih 19 milijuna 
kuna za razvoj hrvatskih otoka

(Puls) - Hrvatski sabor u petak 
je donio Zakon o strateškim 
investicijskim projektima čiji su 
ciljevi jačanje ulagačke klime 
te jednostavniji i brži postupci 
pripreme investicijskih projekata.
Tim se zakonom snižava iznos 

vrijednosti ulaganja prilikom prija-
ve projekta s dosadašnjih 150 na 75 
milijuna kuna, za projekte na po-
tpomognutim područjima i otocima 

sa 20 na 10 milijuna kuna.
Mijenjaju se i dokazi o osiguranim 

izvorima financiranja. Investitori su 
do sada morali položiti namjenski 
depozit ili bankovnu garanciju u 
visini 10 posto ukupne vrijednosti 
projekta, po novom zakonu taj se 
iznos smanjuje na 5 posto. Kao izvor 
financiranja priznat će se i pismo 
banke da je spremna financirati pro-
jekt. Priznaje se i vrijednost ulaganja 
koje je investitor već obavio u fazi 
pripreme, ako ta vrijednost čini pet 
posto vrijednosti projekta.

Hrvatski sabor izmijenio je Zakon 
o obveznim odnosnima, a u drugo 
čitanje poslao niz zakona, među 
njima i paket od šest pravosudnih 
zakona kojima se predviđa spajanje 
prekršajnih sudova s općinskima, 
drugačiji način izbora predsjednika 
Vrhovnog suda i glavnog državnog 
odvjetnika, javna dostupnost imovi-
nskih kartica sudaca.
Riječ je o izmjenama zakona o 

sudovima, o područjima i sjedištima 
sudova, o Državnom sudbenom vijeću 
(DSV) te o prijedlozima zakona o 
državnom odvjetništvu, područjima 
i sjedištima državnih odvjetništava, 
o Državnoodvjetničkom vijeću 
(DOV).
Vlada za te zakone kaže da su mini 

pravosudna reforma, a oporba tvrdi 
da je riječ o kozmetičkim zahvatima.
Sabor je primio na znanje izvješća 

(Puls) - Hrvatski sabor u petak sa 20 na 10 milijuna kuna.

Zakon o strateškim investicijskim projektima

(Puls) - Predsjednik Vlade Andrej 
Plenković u subotu je u Stonu 
posjetio manifestaciju “Dan 
malostonske kamenice”, gdje 
je na sastanku sa školjkarima 
i ribarima istaknuo da Vlada 
konkretnim potporama potiče 
školjkare kako bi njihov rad bila 
što uspješnija, osobito u vrijeme 
turističke sezone.

“Školjkari i ribari su me izvjestili 
kako ide proizvodnja kamenica i 
dagnji u Malostonskom zaljevu, 
gdje  se  proiz vodi  60  posto 
cjelokupnih količina kamenica u 
Hrvatskoj,” izjavio je novinarima 
premijer Plenković nakon sastanka.

Također je rekao da Vlada stvara 
zakonski okvir, ali i konkretnim 
potporama potiče školjkare kako bi 

njihova aktivnost bila što uspješnija, 
osobito u vrijeme turističke sezone.

Na upit jesu li ga školjkari izvijestili 
o planu izgradnje turističkog ko-
mpleksa u malostonskom zaljevu 
koji bi mogao ugroziti školjkarstvo 
u zaljevu, premijer Plenković je 
rekao da o tome danas nije bilo 
riječi, nego se razgovaralo općenito 
o studijama zaštite okoliša.

“Postoji problem koji školjkari 
imaju s predatorima i razgovarali 
smo kako pomoći novom tehno-
logijom da se taj problem riješi”, 
dodao je.

Sastanku premijera Plenkovića 
sa školjkarima nazočili su i župan 
dubrovačko-neretvantski Nikola 
Dobroslavić te predstavnici četiriju 
općina iz Malostonskog zaljeva.

(Puls) - PredsjednikVlade Andrej njihova aktivnost bila što u

Plenković razgovarao sa 
školjkarima u Stonu

Upravnog vijeća Hine za 2014. i 
2015. godinu, a prihvatio izvješće za 
2016. godinu.
Predsjednik Hrvatskog sabora Go-

rdan Jandroković najavio je da će 
Sabor raspraviti i izvješća Hrvatske 
narodne banke i DORH-a, te odba-
cio sumnjičenja oporbe da se nešto 
skriva.
„Nema nikakvih skrivenih namjera, 

ali prioritet su zakoni koje šalje 
Vlada“, odgovorio je Jandroković 
Ivanu Lovrinoviću (PH) i Nikoli 
Grmoji (Most) koji su pitali zašto 
neke točke na raspravu čekaju go-
dinu, poput Mostova zahtjeva da se 
izmjeni Zakon o izborima zastupnika, 
odnosno dvije-tri, kao u slučaju 
HNB-a i DORH-a.
U mom su mandatu (od svibnja 

2017.) raspravljena mnoga izvješća 
iz 2014. i 2015., pa će i izvješća 
HNB-a i DORH-a, ne osjećam se 
odgovornim što to nije učinjeno u 
mandatu mojih prethodnika, rekao 
je Jandroković navodeći da je Sabor 
u zadnjih 10-ak dana raspravio 35 
točaka.
Dinamika kojom Vlada, pa i oporba 

predlaže zakone, je takva da ne 
možemo sve raspraviti, objasnio je 
zastupnicima.
Sabor je u petak svoj opsežni 

dnevni rad dopunio sa 17 novih 
točaka, među kojima su i konačne 
izmjene zakona o obrani i o službi u 
Oružanim snagama RH.
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zajedno s generalom Antonom 
Tusom, da bi trebali egzistirati u 
sklopu Ministarstva obrane, što je 
i naša želja, ali nije moguće prema 
postojećem zakonu. Mi smo osnovani 
prema Zakonu o udrugama, no 
svakako ćemo pokušati tražiti drugi 
status, jer ne može 80 ratnih generala 
koji su stvarali državu biti na istoj 
razini kao udruga ‘Ptica pjevica’”, 
slikovito je usporedio trenutnu 
situaciju naš sugovornik. 

S generalom Stipetićem, otkriva, bili 
su u Zboru u korektnim odnosima 
i kao generalu i ratnom suborcu 
odaju mu svu počast. “Uostalom, 
ne bi bilo prikladno da paralelno 
organiziramo komemoraciju kada 
to već službeno radi Ministarstvo 
obrane”, napominje.
“Za generala Slobodana Praljka 

organizirali smo svečanu kome-
moraciju ne samo zato što je bio naš 
član nego i zato što to nitko drugi nije 
htio preuzeti zbog osjetljive političke 
situacije”, naglasio je Miljavac, 
podsjetivši kako je u prepunoj dvorani 
Vatroslava Lisinskog sve prošlo na 
visokoj razini i dostojanstveno za 
čovjeka koji je, kako je rekao, na kraju 
žrtvovao i svoj život za istinu i pravdu.

(Puls) - Dio medija prozvao je 
Hrvatski generalski zbor jer nije 
organizirao svečanu komemoraciju 
za nedavno preminulog generala 
Petra Stipetića, kao što je to učinio 
za generala Slobodana Praljka. 
Predsjednik Zbora, umirovljeni 
general i bivši ministar obrane Pavao 
Miljavac za Direktno otkriva zašto 
nisu organizirali komemoraciju, 
u kakvim su odnosima bili s 
generalom Stipetićem te hoće li 
mu biti nazočni na posljednjem 
ispraćaju.
“Ministarstvo obrane preuzelo je 

kompletnu organizaciju oko kome-
moracije i sprovoda stožernom 
generalu Stipetiću. Mi ćemo se, kao 
Hrvatski generalski zbor, uključiti na 
posljednjem ispraćaju s dvije počasne 
straže u kojoj će biti 12 generala te 
ćemo biti nazočni i na komemoraciji”, 
rekao je general Miljavac

Napomeno je kako Stipetić nije bio 
njihov član. 
“General Stipetić je dolazio kod nas 

na domjenke i druženja, ali nikada 
se nije htio formalno priključiti 
Generalskom zboru. Smatrao je, 

zajedno s generalom Antono

Pavao Miljavac: Komemoraciju za 
generala Stipetića organizira MORH

Povjerenstvo za odlučivanje u sukobu 
interesa već kaznilo, ali za djelo na 
rubu kaznenog zakona te za koje bi 
mogla odgovarati zatvorom. Sad je 
protiv nje još jedan postupak u tijeku. 
Sad da se nju stavlja na čelo radne 
skupine za izmjene i dopune Zakona 
o sukobu interesa i za što nije niti 
kompetentna. Ona nije pravnica. Što 
nju kvalificira da bude na čelu tijela 
za donošenje jednog zakona i još o 
sukobu interesa?”, pitao se Olujić.

‘Ukinuti Povjerenstvo i 
pojačati aktivnost DORH-a’

Vjeruje kako netko želi Povjerenstvo 
o sukobu interesa pasivizirati.
“Složio bih se s time da ga se ukine 

i da se pojača aktivnost Državnog 
odvjetništva jer to bi bilo i pošteno. 
Postojanje tog Povjerenstva pokriva 
neaktivnost kazneno-pravnih tijela. 
Nameće se logika, da policija i 
DORH misle da kada ih već nije 
osudilo Povjerenstvo - nećemo ih ni 
mi progoniti. Ne može nestručno 
i nekvalificirano tijelo odlučivati 
i prejudicirati eventualne odluke 
Držvnog odvjetništva. Naravno to 
ne sprječava da DORH djeluje. 
Međutim i članovi DORH-a su krvavi 
ispod kože. Time se čini dodatna šteta 
državi u cjelini”, zaključio je Željko 
Olujić.

O slučaju Josipe Rimac oglasio 
se i profesor, politolog i politički 
analitičar Anđelko Milardović koji 
nije htio duljiti.
“Ništa ne bih rekao. Naime, HDZ 

sam sebi skače u usta. Mi smo u 
čistom zarobljeništvu, bez nade i 
mogući normalni racionalni izlaz u 
smislu cilju poboljšanja kvalitet života 
na dugi rok. Na taj način tjeraju 
ljude iz zemlje. Nije mi jasno kako 
ne razumiju”, poručio je Milardović.

(Puls) - Ministar uprave Lovro 
Kuščević potvrdio je u četvrtak da 
radnu skupinu za izmjene i dopune 
Zakona o sukobu interesa vodi 
Josipa Rimac, državna tajnica u 
njegovu Ministarstvu. Bivši glavni 
državni odvjetnik Željko Olujić 
ekskluzivno se za portal Direktno 
osvrnuo na imenovanje Rimac na 
tu funkciju.
Podsjetimo, nju je Povjerenstvo za 

odlučivanje o sukobu interesa 2016. 
kaznilo s 4000 kuna jer nije u roku 
dostavila imovinsku karticu, a 2017. 
pokrenulo i novi postupak protiv nje 
zbog nesrazmjera između imovine 
prikazane u imovinskoj kartici i 
stvarnog imovinskog stanja.

Olujić je istaknuo kako je on od 
samih početaka rada Povjerenstva 
za odlučivanje o sukobu interesa bio 
protiv postojanja tog tijela.

“Smatram da nekog pripadnika 
državnog ili političkog aparata koji 
ima koristi od poslovne suradnje s 
državom u obiteljskoj tvrtci treba 
progoniti Državno odvjetništvo, a 
ne nikakvo povjerenstvo. Zar nije 
suludo da Povjerenstvo odluči nekog 
političara kazniti s primjerice pet 

tisuća kuna, a obiteljska tvrtka je 
godišnje od države inkasirala 100 
milijuna kuna? To je suludo”, poručio 
je Olujić. 

Naš sugovornik podijelio je vlastito 
iskustvo s tim Povjerenstvom.
“Vesnu Pusić sam prijavio Povjere-

nstvu za odlučivanje o sukobu interesa 
koja je pred kamerama izjavila da će 
glasovati protiv mog izbora za suca 
Ustavnog suda jer sam objavio u više 
navrata da nikada nije maturirala u 
mojoj II. gimnaziji u Zagrebu. Ona 
nije htjela utvrđivati istinu sudskim 
putem, već je iskoristila svoje članstvo 
u saborskom odboru da me spriječi u 
obnašanju te dužnosti. Povjerenstvo 
ju je proglasilo krivom”, poručio je.

Željko Olujić pohvalio je rad Po-
vjerenstva pod vodstvom Dalije 
Orešković “koju su smjenili s funkcije 
predsjednice Povjerenstva za sukob 
interesa, odnosno nisu je izabrali i 
drugi put”.
“Pri tome je učinjena velika nepravda 

jer je Orešković uistinu djelovala 
objektivno. S druge strane, imamo 
Josipu Rimac za koju znamo da je 
dugo vremena bila HDZ-ova gra-
donačelnica Knina i koju je upravo 

Povjerenstvo za odlučivanje u sukobu

Olujić o imenovanju Rimac: Što nju kvalificira? 

(Puls) - Europska komisija po-
tvrdila je kako je zaprimila te će 
proučiti pismo slovenske vlade 
s prijedlogom pokretanja tužbe 
protiv Hrvatske zbog, kako 
su naveli,  nepoštivanja arbi-
tražne odluke o granici. Bivša 
ministrica pravosuđa Vesna 
Škare Ožbolt komentirala je tu 
vijest za Direktno, naglasivši 
kako ne vidi pravni mehanizam 
na temelju kojeg bi Europska 
komisija mogla tražiti provedbu 
arbiražne odluke, donesene bez 
sudjelovanja Hrvatske.

“Slovenska vlada učinila je ono 
što je i najavljivala, a taj njihov 
potez tumačim kao dio paketa 
predizbornih aktivnosti koje se već 
godinu dana provode u Sloveniji. 
Hrvatska je izašla iz arbitraže iz 
dobro poznatih razloga i Europska 
komisija je cijelo vrijeme slala 
poruke kako se neće miješati u 
granični spor između dvije članice 
Europske unije te da je to pitanje 
koje moraju međusobno riješiti 
Hrvatska i Slovenija”, podsjeća 
Škare Ožbolt.

“U jednom trenutku su ipak 
pozvali na provedbu arbitražnog 
postupka, ali ne tako snažno i 
čvrsto jer su očito i sami uvidjeli 
kako je kredibilitet arbitražnog 
suda doveden u pitanje. Slovenska 
strana je arbitražni postupak toliko 
kompromitirala da je on trebao 

biti obustavljen, a ne nastavljen 
bez sudjelovanja Hrvatske”, smatra 
naša sugovornica.    

Tužba je, napominje, nešto sa-
svim drugo te je Hrvatska, kao i 
Slovenija, može podnijeti pred 
nadležnim međunarodnim sudom.

Ili dogovor ili sud, trećeg nema

“No, uistinu ne vidim što bi 
Europska komisija mogla sada 
napraviti osim poručiti Sloveniji 
i Hrvatskoj da spor riješe pred 
međunarodnim sudom ili među-
sobnim dogovorom. Eventualno bi 
mogli ponuditi svoje posredovanje, 
ali ništa više od toga”, rekla je Škare 
Ožbolt istaknuvši kako uvijek po-
stoji mogućnost dogovora.

“Mi nismo u tako lošim odnosima 
da se spor ne bi na kraju ipak mo-
gao riješiti dogovorom, jer ipak je 
riječ o dvije prijateljske zemlje”, 
uvjerena je, podsjetivši kako je 
bilo nekoliko razumnih prijedloga 
s hrvatske strane koje je Slovenija 
odbijala tražeći ultimativno dvije 
trećine Piranskog zaljeva.  

Hrvatsko Ministarstvo vanjskih i 
europskih poslova u svom je pak 
priopćenju navelo kako Slovenija 
nema ni temelja ni razloga za 
pokretanje postupka protiv Hr-
vatske pred Sudom EU zbog 
neprovođenja arbitražne odluke 
o granici te da će Hrvatska na to 
znati odgovoriti. 

(Puls) - Europska komisija po- biti obustavljen, a ne nastavlj

Škare Ožbolt: ‘Ne vidim 
pravni mehanizam na 
temelju kojega bi EK mogla 
tražiti provedbu arbitraže’
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(Dnevno) - “Jedan od elemenata 
Domovinske sigurnosti je i sinergija 
svih sastavnica Sustava domovinske 
sigurnosti i lokalne zajednice u 
pomoći lokalnom stanovništvu u 
borbi s poplavama”, naglasio je 
general.

Zapovjednik Hrvatske kopnene 
vojske brigadni general Siniša Jurković 
nazočio je 15. ožujka 2018. godine 
sjednici Kriznog stožera u Jasenovcu 
u Sisačko-moslavačkoj županiji kojoj 
su prisustvovali i predstavnici lokalne 
uprave i samouprave, Hrvatskih voda, 
Hrvatske gorske službe za spašavanje, 
Državne uprave za zaštitu i spašavanje 
i policije.

Na sastanku Kriznog stožera žu-
pan Sisačko-moslavačke županije 
Ivo Žinić izvijestio je nazočne o tre-
nutnoj situaciji na terenu, mjerama i 
aktivnostima koje se poduzimaju u 
cilju normalizacije stanja obrane od 
poplava na području Jasenovca.

O stanju na terenu govorio je gene-
ral Jurković naglasivši: “Jedan od 
elemenata Domovinske sigurnosti 
je i sinergija svih sastavnica Sustava 
domovinske sigurnosti i lokalne 
zajednice u pomoći lokalnom sta-
novništvu u borbi s poplavama”.
Potvrdio je kako je trenutno na 

(D ) “J d d l t

General Jurković u Jasenovcu: Angažirali 
smo 107 vojnika i šest teretnih vozila!

(Dnevno) - Potpredsjednik Vlade 
i ministar građevinarstva Predrag 
Štromar izjavio je u subotu da će 
Vlada RH pomoći svim građanima 
čija je imovina stradala ili je 
ugrožena zbog klizišta, pojasnivši 
kako se pomoć, o kojoj je Vlada 
ovoga tjedna donijela zaključak, 
ne odnosi isključivo na stanovnike 
Hrvatske Kostajnice.
Pojašnjavajući zaključak Vlade 

prema kojemu će se sanirati kuće ili 
osigurati neki drugi smještaj svim 
nastradalima zbog klizišta, Štromar 
je istaknuo da se to ne odnosi samo 
na Hrvatsku Kostajnicu, već na sva 
područja gdje se otvaraju klizišta.
”Ovaj zaključak nam omogućava da 

saniramo kuće svima s problemima 
klizišta ne samo trenutno pogođe-
nom kraju. Nažalost bit će još 
klizišta i njime osiguravamo i sana-
ciju problema koji će se ubuduće 
događati”, izjavio je Štromar u 

Tuheljskim Toplicama gdje je HNS 
u subotu imao stranačko okupljanje 
na temu ubrzanja reformskih procesa 
u zemlji.
Izrazio je uvjerenost  da će se tim 

zaključkom pomoći i  sjeveru Hr-
vatske, u kojemu je puno klizišta, 
a u obilnim kišama proteklih dana 
stradala su mnoga kućanstva i ceste.
Istaknuo je i dobar odaziv gradova 

i općina na natječaj za sanaciju 
klizišta koji je prije desetak dana 
objavilo Ministarstvo graditeljstva i 
prostornog uređenja.

Intenzivno  radimo na rješavanju 
ovog problema koji jako dugo postoji 
u Hrvatskoj, poručio je Štromar.
U izjavi novinarima posebno je po-

hvalio HNS-ovu saborsku zastupnicu 
Mariju Puh koja je prilikom glasanja 
za proračun za 2018. uspjela svojim 
amandmanom osigurati dodatna 
sredstva baš za sanaciju klizišta.

(D ) P d j d ik Vl d T h lj ki T li dj j HNS

Štromar: ‘Pomoći ćemo svima 
nastradalima u klizištima’

terenu angažirano 120 vojnika Hr-
vatske vojske. “Na području na-
selja Trebež u Jasenovcu u Sisačko-
moslavačkoj županiji angažirano 
je 107 pripadnika OS RH sa šest 
teretnih vozila na izgradnji zečjih 
nasipa”, rekao je Jurković dodavši 
kako im je na raspolaganju dovoljan 
broj vreća s pijeskom, a posao im 
olakšava i dovoljan broj mehanizacije.

Također, potvrdio ja da će Hrvatska 
vojska sudjelovati u aktivnostima 
u obrani od poplava dok god 
to bude potrebno i gdje god ju 
pozovu. “Hrvatska vojska je uvijek 
na raspolaganju svom narodu. 
Trenutno smo angažirani u Jasenovcu 

i Letovaniću, a prema procjenama 
nadležnih civilnih institucija, 
uključit ćemo se tamo gdje bude 
najpotrebnije”, zaključio je general 
Jurković koji je tijekom popodneva 
posjetio pripadnike Hrvatske vojske 
na terenu.
U Letovaniću su poduzete sve 

mjere obrane od poplave, a uz druge 
službe, na terenu su i dalje pripadnici 
Protupoplavnog voda Namjenski 
organiziranih snaga OS RH, njih 
20, koji su angažirani na podizanju 
zečjih nasipa uz najugroženije 
obiteljske kuće. Također, na područje 
Letovanića upućena je jedna cisterna 
od 3500 litara za opskrbu mjesnog 
stanovništva pitkom vodom.

(Dnevno) - Prilikom izviđanja 
terena u selu Stari Brod u okolici 
Letovanića, u srijedu, 14. ožujka 
2018. godine tri pripadnika 3. 
satnije bojne Tigrovi Hrvatske 
kopnene vojske spasila su vozača 
traktora, koji je uslijed velike 
količine vode izgubio nadzor nad 
vozilom i potonuo

Hrvatski vojnici izvukli su vozača 
iz kabine traktora koji je potpuno 
potonuo i spasili ga od utapanja.

Zapovjednik 3. mehanizirane satnije 
bojne Tigrovi Tihomir Kastmiler 
koji zapovijeda Protupoplavnim 
namjenski organiziranim snagama u 
Letovaniću istaknuo je: “Imali smo 
pravovremenu reakciju, skupnik 
Agim Herjavec i vojnici Marin Mati-
jak i Marko Marenjak odmah su 
uskočili u pomoć vozaču i spasili ga 

od utapanja. Hrvatska vojska uvijek 
je spremna pomoći svom narodu, a 
ovdje u Letovaniću radimo na izradi 
zečjih nasipa te punjenju vreća s 
pijeskom i pružanju potpore civilnom 
stanovništvu u suradnji sa Državnom 
upravom za zaštitu i spašavanje”.

U poplavom ugroženom području 
u pomoći lokalnom stanovništvu u 
Letovaniću trenutno je angažirano 73 
pripadnika Hrvatske vojske. Mještani 
Letovanića i sela Brod zahvalni su 
pripadnicima Hrvatske vojske na 
pomoći u obrani od poplava.
Tako je mještanka iz sela Stari Brod 

Barica Bešenić zahvalila Hrvatskoj 
vojsci riječima: “2014. godine voda 
nam prodrla u kuću, a ovaj put vojska 
nam je puno pomogla, dovezli su dva 
kamiona vreća s pijeskom i napravili 
zečje nasipe da voda ne bi prodrla 
u kuću”.

(Dnevno) - Prilikom izviđanja od utapanja. Hrvatska voj

Hrvatski vojnici spasili 
mještanina Letovanića
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njskih poslova koje je nešto ranije 
pozvalo britanskog veleposlanika 
Laurieja Bristowa kako bi ga oba-
vijestilo o toj odluci.

Ta je mjera odgovor na “provokativne 
akcije” i na “neutemeljene optužbe 
u vezi s događajima 4. ožujka u 
Salisburyju” koje je iznio London, 
dodaje ministarstvo, smjerajući na 
trovanje bivšeg dvostrukog ruskog 
agenta Sergeja Skripala i njegove 
kćeri Julije.

Velika Britanija zapravo optužuje 
Rusiju za taj napad vojnim nervnim 
otrovom ruske proizvodnje. Bivši 
špijun i njegova kći su još u bolnici u 
“kritičnom” stanju a policajac koji im 
je pritekao u pomoć od petka je izvan 
životne opasnosti, navodi London.
Moskva je usto objavila u subotu 

da zabranjuje rad British Councila, 
međunarodne britanske organizacije 
za kulturu i izobrazbu u Rusiji, 
službeno zbog njezina “neriješenog 
pravnog statusa”.

Ministarstvo je usto upozorilo Veliku 
Britaniju preko svog veleposlanika 
da “ako London donese nove ne-
prijateljske mjere prema Rusiji, ona 
si pridržava pravo da uzvrati protu-
mjerama”.

U srijedu je britanska premijerka 
Theresa May objavila da protjeruje 
23 ruska diplomata, što nije učinjeno 
od kraja hladnog rata i da prekida 
bilateralne veze s Rusijom.

Moskva od početka niječe da je 
naručila taj napad nervnim agensom 
poznatim pod nazivom novičok koji 
je Rusija, tvrdi jedan od njegovih 
tvoraca koji danas živi u Sjedinjenim 
Državama, izradila u vrijeme Sovje-
tskog Saveza i koji je samo Rusija 
kadra proizvesti.
Moskva odgovara da nije proizvela 

novičok. “Nije bilo nikakva programa 
razvoja kemijskog oružja pod nazivom 
‘novičok’ ni u SSSR-u, ni u Rusiji”, 
rekao je zamjenik ruskog ministra 
vanjskih poslova Sergej Rjabkov.

(Puls) - Moskva je u subotu objavila 
odluku o izgonu 23 britanska 
diplomata i o zabrani rada British 
Councila u Rusiji, kao odgovor na 
mjere koje je London uveo nakon 
otrovanja bivšeg ruskog špijuna i 

njegove kćeri u Velikoj Britaniji.
“Dvadeset tri člana diplomatskog 

osoblja britanskog veleposlanstva u 
Moskvi proglašena su nepoželjnima 
i bit će protjerani idućeg tjedna”, 
priopćilo je rusko ministarstvo va-

njskih poslova koje je nešto ranije

Rusija protjeruje 23 britanska diplomata

posjeta Republici Hrvatskoj na-
jviših njemačkih dužnosnika, pre-
dsjednika i kancelarke.

(Puls) - Predsjednica Republike 
Hrvatske Kolinda Grabar-Kitaro-
vić telefonom je čestitala nje-
mačkoj kancelarki Angeli Merkel 
na početku četvrtog mandata na 
čelu Vlade Savezne Republike 
Njemačke.

Predsjednica Grabar-Kitarović 
i kancelarka Merkel razgovarale 
su o budućnosti Europske unije i 
odlučnosti Republike Hrvatske biti 
dijelom njezine jezgre kao i o stanju 
u jugoistočnoj Europi, doznaje 
Direktno u Uredu predsjednice.

Kancelarka Merkel pozdravila 
je nedavni posjet srbijanskog 
predsjednika Aleksandra Vučića i 
istaknula važnost stabilnosti Bosne 
i Hercegovine.

Dogovoren je skori susret na ma-
rginama međunarodnog skupa, 
a izraženo je očekivanje skorog 

(Puls) Predsjednica Republike

Predsjednica Grabar-Kitarović čestitala 
Angeli Merkel i pozvala je u Hrvatsku, 
razgovarale o BiH  i  Vučićevom  posjetu

(Puls) - Srbija ima veoma ozbiljan 
problem depopulacije i ako se 
nastave sadašnji trendovi za četiri 
desetljeća imat će oko tri mili-
juna stanovnika manje, što bi 
moglo dovesti do gubitka njezina 
demografskog, ekonomskog i po-
litičkog potencijala, poručio je 
u subotu srbijanski predsjednik 
Aleksandar Vučić.

“Za 40 godina nećemo imati ni 
državu ni narod”, rekao je Vučić u 
obraćanju naciji u kojem je želio 
ukazati na dva problema s kojim 
se suočava Srbija - rastući trend 
depopulacije i rješavanje problema 
Kosova.  
Ako se nastavi sadašnji trend nega-

tivnog prirasta stanovništva, procjene 
su da će u 2060. godine Srbija 
imati između 3,9 i 5,5 milijuna 
stanovnika u odnosu na sadašnjih 
sedam milijuna.

“To bi značilo da ćemo izgubiti i 
demografski i ekonomski i politički 

potencijal... Za to nam nije kriv nitko, 
ni Amerika ni Europska unija, nitko 
osim nas samih”, upozorio je Vučić, 
navodeći da bi 2060. godine u Srbiji 
moglo biti 1,7 milijuna umirovljenika, 
koliko ih ima i danas kad Srbija ima 
sedam milijuna stanovnika.

On je pozvao sunarodnjake da 
“razmišljaju o svojoj domovini, o 
svojoj budućnosti”.
“Nemamo je ako sve ovo izgubimo”, 

rekao je Vučić i najavio niz mjera 
kojim će srbijanska vlada nastojati 
poboljšati demografsku politiku.

Vučić je naglasio neophodnost 
rješavanja problema Kosova i ukazao 
je nepoštivanje briselskog sporazuma 
između Beograda i Prištine iz travnja 
2013. godine.

Srbijanski predsjednik istaknuo 
je da na Kosovu, unatoč obvezama 
iz tog sporazuma postignutog uz 
posredovanje EU, nije formirana 
Zajednica srpskih općina (ZSO).

(P l ) S bij i bilj l Z k k

Vučić: Za 40 godina nećemo 
imati ni državu ni narod

(Puls) - Kineski predsjednik Xi 
Jinping je u subotu pokazao svoju 
moć pošto je jednoglasno ponovo 
izabran u parlamentu na novi 
petogodišnji mandat, a bliskog 
suradnika imenovao na dužnost 
potpredsjednika.

S uzdignutom desnom rukom Xi 
Jinping (64) je prisegnuo da će 
poštovati ustav na još neviđenoj 
svečanosti organiziranoj u velebnoj 
Palači naroda u Pekingu.

“Obećavam (...) da ću raditi na izgra-
dnji velike socijalističke i moderne 
zemlje”, rekao je pred zastupnicima 
položivši lijevu ruku na ustav koji je 
prije nepunih tjedan dana izmijenio 
kako bi mogao obnašati dužnost bez 
vremenskog ograničenja.

Nijedan od 2.970 nazočnih zastu-
pnika nije se odvažio glasovati protiv 
predsjednika na odlasku, pa čak ni biti 
suzdržan. Xi Jinping, koji je bio jedini 
kandidat, ostvario je još bolji rezultat 
nego na prošlim izborima 2013. kada 
je jedan zastupnik glasovao protiv 
njega a trojica su bila suzdržana, što 
je bilo “tek” 99,86 posto potpore u 

parlamentu.
Novi potpredsjednik Wang Qishan 

(69) je izabran s nešto manjim brojem 
glasova nego Xi, zaradivši ... jedan glas 
protiv. Wang si je stvorio neprijatelje 
u okviru komunističkog režima dok je 
vodio službu za suzbijanje korupcije.

Prvi mandat Xi Jinpinga obilježila 
je bespoštedna borba s korupcijom 
tijekom koje je kaznio najmanje 
1,5 milijuna ljudi u vrhu Kineske 
komunističke partije (PCC). Xija 
sumnjiče da je tu kampanju iskoristio 
da bi uklonio svoje unutarnje 
protivnike i učvrstio vlast.

Zahvaljujući propagandi i sveprisu-
tnosti u glasilima, Xi Jinping se 
predstavlja kao glasnik “nove ere”, 
najavljujući sunarodnjacima modernu 
i uglednu Kinu do 2050.
“Ljudi su ponosni na svog vođu, 

misle da dobro zastupa Kinu u inoze-
mstvu”, rekao je sinolog Jean-Pierre 
Cabestan s Baptističkog sveučilišta 
u Hong Kongu. Premda je “ugled 
zemlje pao” nakon ustavne reforme 
koja otvara mogućnost doživotnog 
predsjedničkog mandata Xi Jinpinga, 
dodao je.

(Puls) - Kineski predsjednik Xi parlamentu.

Xi Jinping jednoglasno 
izabran na novi 
petogodišnji mandat

(Puls) - Rusko istražno povjere-
nstvo objavilo je u petak da je po-
krenulo vlastitu istragu o pokušaju 
ubojstva Julije Skripak, kćeri 
bivšeg dvostrukog špijuna Sergeja 
Skripala i ubojstvu još jednog 
Rusa u Velikoj Britaniji. Julija 
Skripal bila je ruska državljanka, 
navodi se u priopćenju.
Povjerenstvo je također navelo da 

istražuje ubojstvo Nikolaja Gluškova 
(68), suradnika preminulog ruskog 
tajkuna Borisa Berezovskog. Ruski 
istražitelji ističu da su spremni sura-
đivati s britanskim kolegama.
Pozivajući se na ruskog velepo-

slanika u Velikoj Britaniji, ruska 
novinska agencija RIA objavila 
je u petak da će ruski diplomati 
protjerani iz Britanije napustiti 
London 20. ožujka.
Sergej Skripal (66) i njegova kći 

Julija (33) otrovani su prije tjedan 
dana u gradu Salisburyju. Njihovo 
zdravstveno stanje je kritično, ali 

stabilno.
Britanska premijerka Theresa May 

rekla je da je “vrlo vjerojatno” da 
je Rusija odgovorna za trovanje 
bivšeg ruskog dvostrukog agenta, što 
Moskva odbacuje. Britanci su zbog 
toga protjerali 23 ruskih diplomata.
Gluškov, ruski prebjeg i blizak pri-

jatelj preminulog oligarha Borisa 
Berezovskog pronađen je mrtav u 
ponedjeljak u svom domu u Lo-
ndonu.
Njega su u ponedjeljak navečer 

mrtva pronašli njegovi prijatelji i 
obitelj. Uzrok smrti još nije poznat.
Gluškov (68) je radio za državnu 

zračnu liniju Aeroflot i automobilsku 
kompaniju čiji je vlasnik bio tajkun 
Boris Berezovski. On je 1999. zbog 
neslaganja s Vladimirom Putinom 
pobjegao u Veliku Britaniju. U 
ožujku 2013. pronađen je mrtav u 
stanu svoje bivše žene u Engleskoj. 
Policija je zaključila da je riječ o 
samoubojstvu.

(Puls) - Rusko istražno povjere- stabilno

Rusija će sama istražiti 
trovanje Skripalove kćeri
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ocijenili kako je vjerodostojna 
perspektiva članstva u EU klju-
čan poticaj provedbi reformi te 
realiziranju plana za jačanje regio-
nalne stabilnosti i njegovo bolje 
prometno i energetsko povezivanje.

Ministri su u izjavi potvrdili i kako 
vlade šest država ostaju opredijeljene 
za jačanje dobrosusjedskih odnosa 
u regiji, borbi protiv organiziranog 
kriminala, terorizma i nasilnog 
ekstremizma te ilegalnih migracija.

Članicama EU istodobno je iz 
Sarajeva upućen poziv da zadrže 
pozornost na zapadnom Balkanu 
i svakako ostave otvorena vrata 
europskoj perspektivi država regije.

(Puls) - Ministri vanjskih poslova 
šest država zapadnog Balkana 
koje pretendiraju na članstvo u 
Europskoj uniji (WB 6) potvrdili 
su u petak u Sarajevu kako će 
vlade koje predstavljaju nastaviti 
provoditi  reforme nužne za 
punopravno članstvo u EU te raditi 
na jačanju stabilnosti i suradnje 
u regiji.

Sarajevska konferencija okupila 
je šefove diplomacija BiH, Srbije, 
Kosova, Crne Gore, Makedonije i 
Albanije, a sudjelovali su i bugarska 
ministrica vanjskih poslova Ekatarina 
Zaharieva te glavni ravnatelj Ra-
vnateljstva EU za susjedsku politiku 
i pregovore o proširenju Christian 

Danielsson.
Na sastanku je usvojena usuglašena 

zajednička izjava u kojoj je istaknuta 
spremnost za ispunjenje ciljeva 
nužnih za punopravno članstvo u 
Europskoj uniji.

Europska unija je početkom veljače 
objavila strategiju za zapadni Balkan 
u kojoj je potvrdila kako računa 
na priključenje država te regije 
kada ispune postavljene uvjete. 
Sukladno tom dokumentu članstvu 
su najbliže Srbija i Crna Gora s 
perspektivom priključenja 2025., 
slijede ih Makedonija i Albanija a na 
začelju su BiH i Kosovo.

Ministri su sarajevskom izjavom 

ocijenili kako je vjerodos(Puls) Ministri vanjskih poslova Danielsson

Države zapadnog Balkana odlučne 
napredovati ka članstvu u EU

(Puls) - Sjedinjene Američke 
Države neće podržati uspostavu 
trećeg entiteta u Bosni i Hercegovini 
niti bilo kakav preustroj te zemlje 
koji bi bio temeljen na etničkim 
načelima, upozorili su u četvrtak 
iz američkog veleposlanstva u Sa-
rajevu.

U posebnoj izjavi dostavljenoj loka-
lnim medijima iz veleposlanstva SAD 
su zapravo reagirali na opetovanu 
“ponudu” predsjednika Republike 
Srpske Milorada Dodika da se u BiH 
uspostavi treći odnosno hrvatski 
entitet. Dodik je u intervjuu za 
bosanskohercegovačko izdanje “Veče-
rnjeg lista” ocijenio kako je to najbolji 
način da se riješe sadašnje unutarnje 
napetosti i zajamči jednakopravnost 
Hrvata u BiH, no postavio je striktni 
uvjet da RS mora ostati u sadašnjim 
granicama.

Njegov je “prijedlog” da se novi 
entitet napravi podjelom Federacije 
BiH na hrvatski i bošnjački dio.
“Stajalište SAD-a o ovom pitanju je 

poznato i ostaje nepromijenjeno. SAD 
su posvećene načelima Daytonskog 
mirovnog sporazuma i Bosni i 
Hercegovini kao demokratskoj, mu-
ltietničkoj, suverenoj i nezavisnoj 
državi s dva entiteta, tri konstitutivna 
naroda te sa neupitnim teritorijalnim 
integritetom”, stoji u izjavi.

Istaknuli su i kako “odlučno odba-
cuju” bilo kakvu zamisao o daljnjim 
podjelama unutar BiH, a posebice 
onima temeljenim na etničkim 
kriterijima.

Predsjedatelj Predsjedništva BiH 
i lider HDZ-a BiH Dragan Čović 
ocijenio je, u intervuu za televiziju 
N1 emitiranom u srijedu, kako je 
preustroj u BiH nužan kako bi Hrvati 
ostvarili svoju ravnopravnost te je 
najavio kako će se to svakako dogoditi 
“za tri mjeseca ili tri godine”.

“Ne mora biti entitet, to može biti 
bilo kakva federalna jedinica u kojoj 
će se ostvariti jednakopravnost”, ka-
zao je Čović.

SAD jasno poručio što misli 
o trećem entitetu u BiH

(Puls) - Željko Komšić, pre-
dsjednik stranke Demokratska 
fronta (DF) i izgledni kandidat 
za člana Predsjedništva Bosne 
i Hercegovine na izborima u 
listopadu, u petak je pismom 
vodstvima stranaka ljevice u toj 
zemlji uputio poziv na ujedinjenje 
kako bi prevladali postojeće su-
kobe i na taj način osigurali što 
bolji izborni uspjeh. 

Komšić je u ime DF-a prijedlog 
za ujedinjenje poslao na adrese 
središnjica Socijaldemokratske 
partije BiH (SDP BiH), Naše stranke 
(NS) i Građanskog saveza (GS) 
sugerirajući kako bi taj proces trebalo 
maksimalno ubrzati, a “kongres 
ujedinjenja” održati 9. svibnja, 
kojega iz simboličkih razloga smatra 
važnim jer je to dan koji se diljem 
svijeta obilježava kao podsjetnik na 
pobjedu nad fašizmom u Drugom 
svjetskom ratu.

Prijedlog je obrazložen nužnošću 
suočavanja s “kulminacijom političke 
krize” u zemlji, uz ocjenu kako je 
takvo stanje postalo nepodnošljivo 
za građane koji upravo stoKomšić 
uoči izbora poziva na ujedinjenje 
građanskih i lijevih stranakaga žele 
vidjeti ujedinjene stranke građansko-
lijevog bloka.
Iz DF-a predlažu uspostavu stranke 

ujedinjene ljevice pod potpuno 

novim imenom i znakovljem te 
sugeriraju kako se za njezina čelnika 
ne bi trebao natjecati nitko od 
sadašnjih lidera četiri stranke.

Nermin Nikšić, predsjednik SDP 
BiH, u četvrtak je izjavio kako su 
u toj stranci “potpuno otvoreni” za 
ideju ujedinjenja ljevice, no samo 
pod uvjetom da se to uradi brzo i 
bez oklijevanja.

“Pružamo obje ruke da se okupimo 
u tom bloku i suprotstavimo na-
cionalnim strankama. Ranije to 
drugima nije bilo prihvatljivo ali mi 
smo oduvijek spremni. Za suradnju 
i povjerenje potrebno je najmanje 
dvoje”, kazao je Nikšić za TV Fede-
racije BiH (FTV).

Ne bude li formalnog ujedinjenja 
u rokovima vezanim za listopadske 
opće izbore Nikšić ocjenjuje kako 
i dalje ostaje otvorena mogućnost 
suradnje kroz neku vrstu zajedničkog 
nastupa na izborima.
Iz Naše stranke i Građanskog sa-

veza o prijedlogu DF-a još se nisu 
formalno očitovali, a istaknuti član 
NS Damir Marjanović kazao je kako 
će oni temeljito analizirati prijedlog i 
nakon toga odlučiti. No naznačio je i 
kako bi Komšić morao biti spreman 
na prestanak “solističkog” djelovanja 
poput njegove odluke da istakne 
kandidaturu za hrvatskog člana 

(Puls) - Željko Komšić pre- novim imenom i znakovljem te

Komšić uoči izbora poziva građanske 
i lijeve stranke na ujedinjenje

Predsjedništva BiH, a da se o tome 
ne konzultira sa strankama ljevice.
“Komšić je do sada imao mnogo 

medijskih izjava i najava, no u 
najvećem broju slučajeva se vrlo 
brzo prvi povlačio iz tih inicijativa 
i dogovorenih aktivnosti. Možda 
je ovo nagovještaj da je spreman 
odreći se svoje kandidature za člana 
Predsjedništva u korist jedinstvenog 
nastupa lijevih građanskih snaga na 
izborima”, kazao je Marjanović za 
portal Klix.

Upravo je Komšićeva kandidatura 
pojačala sukobe među strankama 
ljevice, a posebice sa SDP-om jer se 
ranije očekivalo kako će sve izborne 
liste biti zajednički usuglašavane.
U SDP-u su zatečeni Komšićevom 

odlukom donijeli načelnu odluku 
da je podupru, no istodobno su 
najavili kako bi sami mogli istaknuti 
kandidata za bošnjačkog člana 
državnog vrha
Brojni analitičari odmah su upo-

zorili kako bi to bila neka vrsta 
političkog samoubojstva ljevice, 
jer bi se njeno glasačko tijelo 
podijelilo pa bi izvjestan bio poraz 
i DF-ovog i SDP-ovog kandidata za 
Predsjedništvo BiH.

Glasovi birača koji podupru lijeve 
političke stranke u BiH, iako brojni, 
tako su se već jednom “rasuli” na 
lokalnim izborima 2014. godine.

(Puls) - Rusku diplomaciju 
duboko je uznemirilo to što su 
se vlasti, mediji i javnost u BiH 
pobunili protiv dolaska pripadnika 
motorističkog kluba “Noćni 
vukovi”, poznatog po bliskim 
vezama s Vladimirom Putinom, 
ali i problematičnom djelovanju 
tipičnom za paravojne organizacije, 
a veleposlanstvo Rusije u Sarajevu 
ocijenilo je da se stigmatiziranje 
te skupine može pripisati samo 
zlonamjernoj prozapadnoj propa-
gandi.

Nakon što je iz Službe za poslove sa 
strancima BiH službeno potvrđeno 
kako je vođi “Noćnih vukova” 
Aleksandru Zaldostanovu, zvanom 
Kirurg, i šefu ogranka te organizacije 
u Srbiji Saši Saviću zabranjen ulazak 
u BiH jer su proglašeni opasnima po 
nacionalnu sigurnost, iz ruskog su se 
veleposlanstva u Sarajevu očitovali 
izjavom u kojoj tvrde kako se pohod 
ruskih bajkera, poznatih po su-
djelovanju u paravojnim operacijama 
okupacije Krima, “lažno pokušava 
predstaviti kao prijetnja sigurnosti”.
Nekoliko desetaka pripadnika 

“Noćnih vukova” za idući je tjedan 
najavilo pohod, pod nazivom “Ruski 
Balkan”, po Srbiji i BiH odnosno 
isključivo teritoriju entiteta Republika 
Srpska.

Ruski bajkeri su se, uz ostalo, u Banjoj 
Luci trebali sastati s predsjednikom 
RS Miloradom Dodikom, a on je 
planirao tom prigodom Zaldostanovu 
uručiti odličje “za širenje pravoslavlja”.
Pohod “Noćnih vukova” u njihovoj 

je interpretaciji opisan kao “kulturno-
patriotski izlet”, odnosno hodočašće 
sa zaustavljanjima kod pravoslavnih 

manastira, crkava, te kulturno-povije-
snih znamenitosti u Srbiji i RS.

No “Noćni vukovi” su još od 2014. 
na crnoj listi američkog Ministarstva 
financija i to zbog jasne povezanosti 
s ruskom agresijom na Ukrajinu i 
nelegalnom aneksijom Krima.

Ministarstvo financija SAD je svo-
jim državljanima zabranilo bilo 
kakav kontakt s pripadnicima “No-
ćnih vukova”, a eventualnu imo-
vinu članova te skupine u SAD je 
zamrznulo, navodeći da su “Noćni 
vukovi” u ožujku 2014. provodili 
zastrašivanje i kriminalne aktivnosti 
u Ukrajini. Tamo su oteli dužnosnika 
ukrajinske granične policije, a u 
bliskoj vezi s ruskim posebnim 
službama provodili su novačenje za 
separatističke snage u Donjecku i 
Lugansku.

Kada su paravojne postrojbe pod 
ruskom kontrolom napale glavni 
stožer ukrajinske ratne mornarice u 
Sevastopolju upravo je vođa “Noćnih 
vukova” Zaldostanov koordinirao 
otimanje oružja ukrajinskim snagama.
Sa stajališta ruskog veleposlanstva 

u BiH to su pak nebitne činjenice, 
a tvrde kako su SAD sankcionirale 
“Noćne vukove” i samog Zaldostanova 
“polazeći od umjetnih razloga”.

Za animozitet prema “Noćnim vu-
kovima” ruska diplomacija nimalo 
diplomatski optužuje i “bolesne” 
medije u BiH, kako navodi “fina-
ncirane iz dobro poznatih grantova”, 
ustvrdivši da “samo bolesna i zlo-
namjerna mašta može povezati 
karakter putovanja i sastav sudionika 
s prijetnjama sigurnosti”.

(P l ) R k di l ij i k k l ij

Rusija prosvjeduje zbog 
zabrane dolaska ‘Noćnih 
vukova’ u Bosnu i Hercegovinu
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Otvoreno pismo predsjednici 
Kolindi Grabar-Kitarović

Poštovana gospođo predsjednice,

Čekao sam da Vaš službeni 
posjet Argentini, Čileu i Brazilu 
bude pri kraju. Želio sam čuti i 
pročitati Vaše javne nastupe među 
hrvatskim iseljenicima u Argentini 
i Čileu, dvjema potpuno različitim 
zajednicama. Da ste u Argentinu 
i Čile otišli u relativno kratkom 
vremenu nakon svoje inauguracije 
i da ste tada davali izjave koje ste 
dali tijekom ovog boravka u tim 
zemljama, sadržaj mojeg pisma 
bio bi u cijelosti drukčiji i daleko 
pozitivniji. Ovako, Vaš odlazak 
u Južnu Ameriku i izjave koje ste 
ondje dali moram komentirati u 
kontekstu svega onoga što ste kao 
predsjednica učinili u zadnje tri 
godine, koje su obilježene Vašim 
lutanjem i namjernim pokušajima 
da istovremeno zadovoljite i svoje 
glasače i svoje vanjske poslodavce, 
tj. istomišljenike.

Vjerujte mi, ni meni, a ni stotinama 
tisuća, a vjerojatno i više nego polovici 
ukupnog broja Hrvatica i Hrvata 
u Hrvatskoj, Bosni i Hercegovini i 
diljem svijeta, nije uopće nevažno 
što radi i što govori predsjednica ili 
predsjednik Republike Hrvatske kad 
je bilo u inozemstvu bilo u Hrvatskoj. 
Mi smo se borili da bismo imali svoju 
samostalnu državu, želeći pritom da 
u naše ime na najvišoj razini govore 
i da nas zastupaju političari koji su 
hrvatski domoljubi i kojima će interes 
Hrvatske i hrvatskog naroda biti 
ispred svih drugih interesa.

Gospođo  p red s j edn i c e ,  m i 
razumijemo u kakvom svijetu živimo 
i dobro nam je poznato da kao 
narod pripadamo malobrojnijim 
narodima u svijetu, a i da su naše 
gospodarstvo i vojna moć nedostatni 
da bismo mogli nametati pravila igre 
u međunarodnim odnosima kao što 
to čine velike sile poput od SAD-a, 
NR Kine, Rusije, pa i Europske 
unije. Međutim, ono što možemo 
i što smo kroz vjekove dokazali na 
brojnim drugim područjima, od 
športa, izuma i znanosti do kulture, 
mi Hrvati možemo i spremni smo 

boksati u kategorijama koje uvelike 
nadmašuju našu težinu. Isto smo tako 
pokazali da znamo i da smo spremni 
braniti svoje kad nas napadnu vanjski 
agresori. No, ono što nama danas 
nedostaje jesu odlučni i hrabri vođe, 
tj. najviši državni dužnosnici koji 
su se spremi žrtvovati za Hrvatsku, 
hrvatski narod, za svakog Hrvata u 
domovini i svijetu, a ne samo služiti 
tuđim interesima i brinuti se za sebe 
i svoje obitelji, što se nažalost danas 
događa.

Gospođo predsjednice, živimo u 
vremenu najveće duhovne, moralne, 
političke i gospodarske krize od 
Adama i Eve do današnjih dana. 
Lome se sva duhovna izražavanja 
ljudskog roda Čovječanstvo, a 
s njime i Hrvatska, nalazi se na 
sudbonosnoj i opasnoj prekretnici, 
koja mu prijeti od zagovaratelja 
novog svjetskog poretka u kojem 
narodi neće postojati, a čovjek će 
biti samo jedinka označena brojem 
radi boljeg kontroliranja njegovih 
svakodnevnih aktivnosti, od trenutka 
rođenja pa sve do smrti.

Predsjednice, morate odlučiti na 
čijoj ste strani

Svjestan sam da Vi kao predsjednica 
Republike Hrvatske ne možete sami 
zaustaviti te zle procese. Njih mogu 
zaustaviti jedino stanovnici zemalja 
u kojima je osmišljen taj vražji plan 
za kontrolu nad čovječanstvom, i 
to samo pobune li se protiv njih. 
Međutim, ono što Vi možete 
jest pokazati da su Vam hrvatski 
narod i njegova budućnost ispred 
svih mogućih lojalnosti svjetskim 
moćnicima udruženima u kojekakvim 
javnim ili tajnim organizacijama. 
Došlo je vrijeme kad se Vi, gospođo 
predsjednice, morati odlučiti na 
čijoj ste strani. Jednostavno, više 
nije moguće sjediti na dvije stolice i 
«lagati» malo jednima, malo drugima.

Vođa hrvatskog naroda početkom 
dvadesetog stoljeća Stjepan Radić 
bio je u daleko težoj situaciji nego 
što je Vaš današnji položaj. U vrijeme 
Stjepana Radića hrvatski narod 

nije imao svoju samostalnu državu, 
svoju vojsku i svoju diplomaciju, 
ma kakva ona danas bila, a takva 
je zbog toga što njome upravljaju 
oni ministri i državni čelnici koji 
rade za novi svjetski poredak, a ne 
za interes hrvatskog naroda. Stjepan 
Radić posjećivao je tada najvažnije i 
najmoćnije države svijeta: Ujedinjeno 
Kraljevstvo, Francusku, Rusiju itd. i 
tražio pomoć za svoj hrvatski narod, 
koji je bez svojeg pristanka strpan 
u tamnicu zvanu Kraljevina Srba, 
Hrvata i Slovenaca. Tu pomoć, kao 
što se moglo i pretpostaviti, nije 
dobio. Rekli su mu: «Moraš ići u 
Beograd i tamo se boriti za interese 
hrvatskog naroda, mi podržavamo 
Kraljevinu Srba, Hrvata i Slovenaca». 
Zato nam je jako čudno da Vi danas 
ponovno, bez garancije, stvarate savez 
sa Srbijom, kojoj je na čelu osoba koja 
je sudjelovala u agresiji na Hrvatsku 
u Domovinskom ratu.

Da Stjepanu Radiću nije bilo stalo 
do svojeg hrvatskog naroda, i on je, 
kao visoko školovani političar, mogao 
tada postati član raznih svjetskih 
organizacija i jednog dana možda 
biti i predsjednik Vlade Kraljevine 
Jugoslavije. No, Stjepan Radić to je, 
zbog ljubavi prema svojem hrvatskom 
narodu, s gnušanjem odbio. Nažalost, 
zbog još nedovoljno osviještenog 
hrvatskog seljaka, Radić nije imao 
drugog izbora pa je otišao u Beograd 
u lipnju 1928., iako je znao da se 
na njega sprema atentat. Svojim je 
najbližim suradnicima rekao: «I ja 
osjećam da se nešto sprema, ali ja 
sam kao vojnik u rovu iz kojeg vodim 
borbu za prava hrvatskog seljačkog 
naroda. Ili ću iz tog rova izići kao 
pobjednik ili će me iz njega mrtvoga 
iznijeti hrvatski narod.» Radić nije 
iz tog rova iznesen mrtav, ali bio je 
smrtno ranjen, a osam tjedana kasnije 
je i umro.

Gospođo predsjednice, od Vas nitko 
ne traži da morate za Hrvatsku dati 
svoj život. Sve što od Vas, a i od 
drugih državnih čelnika (Plenkovića), 
tražimo i očekujemo jest da kad idete 
u Washington, London, Bruxelles, 
Moskvu, Peking ili bilo koji drugi 

današnji centar svjetske moći, ne 
dopustite ponižavanje vlastite osobe 
(štipanje za stražnjicu), da se borite 
za opstanak i budućnost svojeg 
hrvatskog naroda i samostalne 
hrvatske države. Iako je bio jedan 
od najvećih hrvatskih sinova u 
povijesti hrvatskog naroda, Stjepan 
Radić nije nikada imao čast biti 
predsjednik samostalne hrvatske 
države, Republike Hrvatske, koja se 
nalazila u samom temelju njegove 
politike. Unatoč toj činjenici, Stjepan 
Radić je – poput dr. Franje Tuđmana 
i dr. Ante Starčevića – zauvijek ušao u 
povijest hrvatskog naroda. Preklinjem 
Vas da ne uđete u hrvatsku povijest 
kako potpuno prolazan, marginalan i 
nevažan političar, kao što su to postali 
vaši prethodnici Stjepan Mesić i dr. 
Ivo Josipović. Oni su toliko nisko pali 
u očima hrvatskih domoljuba da ih 
ljudi na ulici gledaju s prezirom, a 
ne s poštovanjem i divljenjem kakvo 
su iskazivali prvom predsjedniku dr. 
Franji Tuđmanu.

Gospođo predsjednice, trebate 
napraviti četiri ključna koraka

Gospođo predsjednice, još nije 
kasno – i Vi još uvijek možete ući 
u red hrvatskih velikana kao što su 
Starčević, Radić i Tuđman. No, da 
biste ušli u hrvatski panteon, morate 
učiniti četiri ključna koraka:

1. Odmah nakon povratka 
u Hrvatsku iz službenog posjeta 
Južnoj Americi trebate se javno 
i nedvojbeno izjasniti jeste li za 
ratifikaciju Istanbulske konvencije 
ili joj se protivite. Ako ste protiv 
Istanbulske konvencije, zatražite 
održavanje referenduma, na što po 
Ustavu Republike Hrvatske imate 
pravo. Hrvatski građani koji su 
protiv, pa i oni koji za ratifikaciju 
Istanbulske konvencije, moraju znati 
što Vi zastupate. Vi niste prosječan 
građanin.

2. Od Vas se također očekuje 
jasno i nedvojbeno izjašnjenje o 
kurikularnoj reformi. Ako ste za, 
trebate razjasniti zašto se za. Ako ste 
protiv, trebate izložiti razlog zašto 

mislite da nam takva kurikularna 
reforma nije potrebna i postoji li 
druga, bolja, alternativa.

3. Potrebno je da hrvatskim 
građanima jasno kažete na čijoj ste 
strani: na strani Republike Hrvatske 
i hrvatskog naroda ili na strani 
svjetskih centara moći, čija je politika 
pogubna za opstanak hrvatske države 
i hrvatskog naroda.

4. Potrebno je da hrvatskim 
građanima također podnesete 
izvješće o rezultatima nedavnog 
službenog posjeta predsjednika 
Republike Srbije Aleksandra Vučića 
Republici Hrvatskoj. U svjetlu izjave 
predsjednice Vlade Republike Srbije 
Ane Brnabić dane prije nekoliko 
dana, prema kojoj Hrvati u Srbiji 
neće dobiti zajamčeno mjesto u 
parlamentu u Beogradu, ostaje 
pitanje što su konkretno Republika 
Hrvatska i hrvatski narod dobili od 
kontroverznog posjeta Aleksandra 
Vučića. Je li Vam to uistinu bilo 
potrebno?

Hrvatsko iseljeništvo i poruke 
mržnje iz Hrvatske

Sada želim kratko komentirati 
i Vaš posjet Hrvatima u Južnoj 
Americi u kontekstu Vaših izjava 
i poruka na raznim mjestima u 
Argentini i Čileu. Bilo je sjajno vidjeti 
spektakularne i hrvatskim obilježjima 
ukrašene bogate i dirljive scene. Prije 
dvadeset godina i više te bi scene 
svim domoljubima natjerale suze 
na oči. Posebno bi u to vrijeme bili 
oduševljeni Vašim izjavama «kako je 
Argentina bila utočište za prognane 
Hrvate, koji su nakon 1945. spašavali 
svoje živote.» Ja ću ovdje dodati od 
zločinačke i koljačke partizanske 
ruke. Poznato je da ja nisam apologet 
ratnog režima u vrijeme NDH. 
Međutim, da sam živio u terorističkoj 
Kraljevini Jugoslaviji od 1918. do 
1941., i ja bih, kao radićevac, dok 
je Pavelić još bio u Italiji, pozdravio 
stvaranje hrvatske države 10. travnja 
1941. No, za razliku od komunista, 
ja se ne bih borio protiv hrvatske 
države i za komunističku Jugoslaviju, 

nego protiv Pavelićeva režima i za 
opstanak hrvatske države. To je bila 
povijesna grješka i izdaja Vladka 
Mačeka. I Maček je, kao što to 
danas u većini stvari činite Vi, bio 
poslušan velikim zapadnim silama, 
koje su bile protiv svake hrvatske 
države, pa i one najdemokratskije. 
Nažalost, Vaše izjave u Argentini 
nisu bile sasvim iskrene, a nisu 
bile ni dobro objašnjene. S druge 
strane, Vaše izjave još su jedanput 
pokazale koliko je velika mržnja 
hrvatskih komunista i Jugoslavena 
prema Hrvatima u iseljeništvu, koji 
su imali ključnu ulogu u stvaranju 
današnje samostalne hrvatske države. 
Očekujemo da će te po povratku u 
Hrvatsku poslati jasne poruke Vesni 
Pusić, Arsenu Bauku, Tvrtku Jakovini 
i Fredu Matiću zbog njihovog 
govora mržnje upućenog Hrvatima 
u Argentini.

Gospođo predsjednice, Vi znate 
da ja nemam ništa protiv toga što 
ste Hrvate u Južnoj Americi pozivali 
da se vrate u Hrvatsku, s obzirom 
na to da Hrvatska demografski 
izumire. Bio sam među prvima u 
Hrvatskoj koji su o toj činjenici 
počeli javno i glasno govoriti i pisati. 
Ni tu, gospođo predsjednice, niste 
bili vjerodostojni. Hrvatska u ovom 
trenutku nije spremna primiti ni 
tisuću povratnika iz iseljeništva. 
Kao što je bio slučaj početkom 
devedesetih godina prošlog stoljeća, 
većina tih ljudi brzo bi se vratila 
natrag u zemlje iz kojih su došli. 
Zbog teškog nasljeđa iz vremena 
komunizma, Hrvatska još uvijek 
nije institucionalno, programski, 
a još manje mentalno spremna 
primiti velik broj Hrvata povratnika 
i useljenika iz svijeta. Ima dvije 
marginalne institucije koje služe za 
uhljebljenje lojalnih i prosječnih 
stranačkih kadrova, a koji nemaju 
nikakva znanja ni iskustva kad je 
riječ o iseljeništvu – Državni ured za 
Hrvate izvan Republike Hrvatske i 
Hrvatsku maticu iseljenika.

Gospođo predsjednice, žurno 
mijenjajte ključne savjetnike!

(Antun Babić)
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Objava prvog nastavka 
našeg feljtona o agentima 
Udbe, u kojem smo objavili 
dio dokumentacije o nedje-
lima Mije Pinjuha zvanog 
‘Lepen’, izazvala je brojne 
reakcije čitatelja.

Saznali smo da je Pinjuh živ, 
i mirno živi u Geelongu. Za 
sebe, usprkos dokumentaciji 
koja je već objavljena u 
nekoliko medija – tvrdi da 
nije bio udbaš i da mu je 
podmetnuto. U tri nova 
dokumenta, koja objavljujemo 
na ovoj stranici, može se ipak 
vidjeti povijesti ‘službe’ koju je 
otkrio povjesničar iz Slovenije 
Roman Leljak, ali i neki detalji 
koje je otkrila ‘Uzdanica’.

Kako se vidi, mnogi su udbaši 
krajem osamdesetih vidjeli 
da će Srboslavija propasti, pa 
su zamolili da njihovi osobni 
dosjei budu uništeni. Zato sad 
mogu tvrditi da nisu ni radili 
za Udbu. 

To bi im možda i povjerovali 
da nema rada Romana Le-
ljaka i dokumentacija koju 
je prikupio.
Naši suradnici i novinari 

ovih dana nazivaju i ostalih 
30 osoba iz udbaške doku-
mentacije koju nam je ustupio 
Leljak. Većina tih ljudi, neki 
od kojih su ugledni i poznati 

u zajednici, tvrde da nemaju 
veze sa jugo - službom. Do-
kumentacija, međutim, govo-
ri suprotno. 

U idućim brojevima, dono-
simo nove dokumente o 
izdaji. Ako imate svojih sa-
znanja, javite nam na e-mail 
bokacropress@gmail.com ! 

Razotkrijmo zajedno tko su 
udbaši i tko nam je nanosio 
zlo!
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Upon her current visit to Argentine 
Croatian president Kolinda Grabar 
Kitarovic said that many Croats 
had found their freedom” in 
Argentina after World War II, 
fleeing persecution in Communist 
Yugoslavia, adding that she felt 
proud of all the generations of 
Croats who came to the Latin 
American country. Kolinda Grabar-
Kitarovic also said earlier this week 
in Buenos Aires that “after WWII 
many Croatians sought and found 
indeed in Argentina the space of 
freedom where they were able to 
prove their patriotism”.

The Nazi-hunting Efraim Zuroff 
from the Israel-based Simon Wie-
senthal Centre on Wednesday 14 
March 2018 condemned the Croa-
tian president Kolinda Grabar Ki-
tarovic for praising during her current 
visit to Argentina the Croats who 

emigrated to the country and warned 
they included “many officials of its 
World War II pro-Nazi regime”. 
While Zuroff has for some 12 years 
now caught/hunted the last Croat 
indicted for WWII crimes, Dinko 
Sakic, the mere fact that Zuroff in 
his Nazi-crimes collaborators hunt 
cannot point a finger for having 
committed any crimes in WWII at a 
single Croat whom president Grabar 
Kitarovic addressed during her visit to 
Argentine can only mean one thing: 
with his appalling inferences Zuroff 
is wickedly relentless in pursuing his 
filthy work of stigmatising as criminal 
that significant part of the Croatian 
nation that fought for Croatian 
independence from Yugoslavia in 
WWII.

Grabar Kitarovic remarks “constitute 
a blanket whitewash of some of the 
worst criminals of WWII”, Efraim 

Zuroff said in a statement.
President rejected the criticism as 

a “malicious interpretation of her 
statement”. In a letter to Zuroff she 
accused him of “repeated attempts to 
impose a collective stigma on Croatia, 
Croatian people and Croatian 
immigrants” which she deemed 
“unacceptable”.

Thursday 15 March Zuroff respo-
nded to accusations of collective 
stigmatisation, saying, “I never spoke 
negatively about all Croatians, that 
would be absurd. Of course if the 
government makes errors, I feel 
justified in criticising them.” 

“The only question is whether 
her (Grabar Kitarovic’s) statement 
stemmed from admiration for these 
murderous Ustasha or ignorance of 
their postwar escape,” Zuroff said. If 
this is not collective stigmatisation 

then I find it impossible to find a 
better example. Croatian community 
in Argentina is certainly not made 
up of former members of WWII 
Ustasha forces although a minor 
number of them form a part of 
it and certainly none living there 
now were murderous (if they were 
one has no doubt that Zuroff in his 
work of hunting WWII criminals 
would have caught them a long time 
ago, to mention just that detail).. 
And it is to be noted that being a 
member of the WWII independence 
fighting Ustashas was and is not a 
matter wrapped up in suspicion and 
dishonourable veil. There was and 
there isn’t anything dishonourable 
wanting freedom from oppression as 
a movement.

It is a historical fact that Croats, 
essentially forced  into the Serb-
led kingdom of Serbs, Croats and 

Slovenes/ Kingdom of Yugoslavia 
after WWI, via the Treaty of Versailles, 
throughout the subsequent decades 
suffered intolerable oppression and 
cruelty out of which resulted among 
other, the Ustasha movement.

It is a historical fact that one of 
the main principles of the Ustasha 
movement was: The Croat nation, 
taken as a whole, has a right to 
happiness and prosperity, and every 
Croat has the same right as a member 
of this whole. This happiness and 
prosperity can be achieved, either 
by the nation as a whole or by the 
individual as a member of this 
whole, only in a fully self-governing 
and independent Croat state, and 
therefore no part of it can ever 
become, in any form, a component 
of another state.

Well, actually, as Zuroff denies 
that Serbs committed genocide in 
Srebrenica (1995), even though 
it was genocide; as he denies and 
covers-up or diverts the guilt for 
the extermination by Serbia’s WWII 
Milan Nedic government of 94% of 
Jews in Serbia, among other morally 
suspect assessments he has put out 
over the years he is neither justified 
nor qualified to criticise Argentinian 
Croats or the WWII freedom fighters 
in Croatia as a group. Furthermore, 
Zuroff is a staunch denier of co-
mmunist crimes against Croats 
that far outnumbered any crimes 
reportedly committed by and during 
the WWII Ustasha regime.

General Zeljko Glasnovic, Member 
of Croatian Parliament representing 
the Croatian Diaspora, of which 
Croats in Argentine is a are a 
significant part, said the following 
in parliament on Thursday 15 March 
2018: “…during the past 25 years the 
Croatian diaspora has sent over $60 
billion to Croatia, during the war, 
those Croats in Argentina has taken 
mortgages against their homes to 
send help … Mr Zuroff is dishing out 
moral rights to us, he has no moral 
right to dish out any moral rights to 
the Croatian people. I would like 
to draw attention to one example, 
that from year 2000 to 2018 almost 
10,000 Palestinian residents have 
been killed in Palestine, 2175 children 
were children and if we remember 
the invasion of Lebanon, Israeli 
Army’s operation Free Galilee… 
some 3 to 4,000 civilians were killed, 
all international war rights were 
breached and they are dishing out 
lessons to us. I would recommend to 
Mr Zuroff to read the book by Ilan 
Pappé ‘Ethnic cleansing of Palestine’, 
he is also an Israeli… and one more 
thing about Mr Zuroff, which is 
shameful, he negated the Serbian 
genocide in Srebrenica…’ 

Anti-Croat Efraim Zuroff Rampage

Piše  INA VUKIĆ
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Najveća delegacija hrvatskih 
kompanija ikad - u posjetu Australiji

Ovoga tjedna od ponedjeljka 
do petka održava  se Australsko-
hrvatski poslovni forum u Sy-
dneyu i Brisbaneu.

Prvi dio foruma odvija se u Sy-
dneyu od ponedjeljka do srijede, s 
time da je glavni dio, tzv. “business 
to business “ već bio u ponedjeljak 
u prostorijama Pricewaterhouse 
Coopers u Barangaroou, gdje su 
se okupilo oko 150 ljudi iz gospo-
darstava i politike obiju zemalja. 

To je najveća delegacija hrvatskih 
kompanija koja je ikad posjetila 
Australiju, a osim predstavnika 
čak dvadeset hrvatskih kompanija 
i njihovih australskih partnera, na 
forumu su takđoder sudjelovali 

predstavnici Hrvatske gospodarske 
komore, Zagrebačke gospodarske 
komore, Agencije za investicije i 
konkurentnost, Hrvatske banke za 
obnovu i razvitak te Grada Osijeka, 
koji će u srijedu potpisati svojevrsni 
memorandum o suradnji sa City of 
Canada Bay.

Za utorak i srijedu predviđeni su 
posjeti gospodarskim i političkim 
institucijama New South Walesa, 
regionalnim gospodarskim komo-
rama te hrvatskoj zajednici. 

Neke od kompanija nastavit će 
svoj posjet Australiji u četvrtak 
i petak u Queenslandu, gdje ih 
očekuje sličan program u Brisbaneu 
i Gold Coastu.

Cilj je posjeta pružiti priliku hr-

vatskim kompanijama za ulazak 
na australsko tržište preko njihovih 
australskih partnera koji se bave 
sličnim poslovima kako bi s njima 
ili preko njih sklopili nove poslove 
ili pak pronašli nove klijente i 
potrošače.

Forum je organiziralo Velepo-
slanstvo Republike Hrvatske na 
čelu s  veleposlanikom doktorom 
Damirom Kušenom, zatim Generalni 
konzulat Republike Hrvatske u 
Sydneyu na čelu s generalnim 
konzulom gospodinom Hrvojem 
Petrušićem te Australsko-hrvatska 
gospodarska komora New South 
Wales uz potporu ostale tri au-
stralsko-hrvatske gospodarske 
komore iz Melbournea, Pertha i 

Adelaidea, a sve u suradnji s Hrva-
tskom gospodarskom komorom 
te Zagrebačkom gospodarskom 

komorom na čelu s gospodinom 
Zlatanom Fröhlichom. 

(Petar MAMIĆ)
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Australci hrvatskog porijekla, 

hrvatska dijaspora u Australiji 

reagirala je na sličan način kao 

i svi domoljubi u Hrvatskoj, 

spontano se okupila, i odlučila 

reći sada je dosta – Istanbulska 

konvencija je sramota i nasilje 

koje ne želimo gledati, slušati 

i trpiti. 

U Sydneyu je u nedjelju na-

kon glavne svete mise u naj-

većoj od tri Hrvatske katoli-

čke župe, u župi Sv. Nikole 

Tavelića u St. Johns Parku 

nakon glavne svete mise ma-

sovno potpisivana peticija 

protiv Istanbulske konvencije. 

U kratkom popratnom tekstu 

koji su prisutni potpisivali 

objavljeno je i pismo sisačkog 

biskupa Vlade Košića jedinog 

hrvatskog biskupa koji je 

otvoreno rekao tko su dana-

šnji političari u Hrvatskoj i tko 

je Plenković koji je trenutačni 

hrvatski premijer – bijedni 

briselski sluge i potrkala.  

Peticija se nastavlja potpi-

sivati cijeli ovaj tjedan a 

po vijestima koje smo čuli 

slično se sprema i u drugim 

australskim gradovima u koji-

ma žive Hrvati, no o svemu 

više u sljedećem broju. 

Za ovaj broj uspjeli smo dobiti 

izjavu Marku Franovića koji je 

za Plenkovića i sadašnji HDZ 

u povodu nasilnog guranja 

Istanbulske konvencije re-

kao: 

“...OPET SU POSTALI JANJI-

ČARI”

(Petar MAMIĆ)

Hrvatice i Hrvati Sydneya: 
NE ISTANBULSKOJ KONVENCIJI!

POTPISIVANJE PETICIJE

BISKUPOVO PISMO
Dragi svećenici,

Molim da se povodom uvođenja u Hrvatsku našoj vjeri i kršćanskim vrijednostima potpuno 
strane tzv. rodne ideologije – u Istanbulskoj konvenciji, koju su vladajući najavili uskoro ratificirati 
u Hrvatskom saboru – u crkvama, na kraju euharistijskih nedjeljnih slavlja s narodom, pročita 
sljedeće:

Od Hrvatske Europska komisija traži da se prihvati i ratificira tzv. Istanbulska konvencija koja pod 
plaštem zaštite prava žena nameće rodnu ideologiju koja je neprihvatljiva kršćanskoj antropologiji 
i našim shvaćanjima čovjeka kako ga je Bog stvorio, kao muško i žensko.

Vladajući pokazuju neshvatljiv sluganski mentalitet prihvaćanja svega što nam drugi nameću, 
premda to odbijaju neke članice EU jer se ponašaju kao svaka suverena zemlja.

Stoga vas potičem:
- da se molite, osobno i po obiteljima, da se organizira i zajednička molitva u župnoj crkvi i u 

kapelama – jedan dan koji je najprikladniji u tjednu – to može biti klanjanje pred Presvetim ili 
molitva krunice na tu nakanu: da se ne ozakoni rodna ideologija u Hrvatskoj;
- da podržite sva demokratska sredstva da se ta pošast ne usvoji;
- da vršite pritisak na naše predstavnike odnosno zastupnike u Hrvatskom saboru u tom pogledu.
Neka nam se Bog smiluje! Molimo zagovor svetog Josipa, zaštitnika domovine Hrvatske, molimo 

zagovor sv. Kvirina i bl. Alojzija Stepinca, biskupa i mučenika.

Vaš biskup
Mons. Vlado Košić
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Obavještavamo hrvatsku ja-
vnost da je u ponedjeljak, 12. 
ožujka o. g. osnovana ad hoc 
Inicijativa “Hrvatska protiv 
Istanbulske konvencije!”.

Istanbulsku konvenciju su 
već brojne institucije, udru-
ge i istaknuti pojedinci u ja-
vnosti označili kao zloćudan 
eksperiment i kao ugrožavanje 
temeljnih ljudskih sloboda. Čak 
ako, ovaj čas, zanemarimo da se 
radi o dokumentu koji grubo 
zadire u temeljne tradicionalne, 
kulturološke, identitetske i 
pravne odrednice hrvatskog 
društva i hrvatskog političkog 

sustava, naša Inicijativa ovdje, 
u prvom redu, ukazuje na po-
sve nedostatnu demokratsku 
legit imaci ju Konvencije . 
Smatramo da ovaj dokument 
nije prošao primjerenu, kva-
litetnu i cjelovitu znanstveno 
- vrjednosnu raspravu. Oko 
njega u hrvatskoj javnosti ne 
postoji društveni konsenzus 
i nije postignut neophodan 
minimum suglasnosti. 

Apologeti ratifikacije, bro-
jne državne, paradržavne, ne-
državne, pa i protudržavne 
organizacije, već su potrošile 
enormne iznose uglavnom 

javnog, tj. našeg novca, za 
ishitreno nametanje Konve-
ncije. S druge strane, sustavno i 
institucionalno se omalovažava 
i posve zanemaruje mišljenja, 
stavove i analize uglednih 
javnih osoba i institucija, zato 
jer ne idu u prilog ratifikaciji. 
Time se opasno produbljuju 
društvene podjele i razara se 
nacionalna kohezija.  

Naša Inicijativa postupa 
sa sviješću da su promjene 
u društvu nužnost. Štoviše, 
otvoreni smo prema svim pro-
mjenama koje vode boljitku 
nacionalnog prosperiteta. 

Istanbulska konvencija tome 
boljitku ne vodi! 

Njome se predviđa da Konve-

ncija, kao međunarodni do-
kument, bude iznad hrva-
tskog Ustava. To je dosad 
nezabilježeno u povijesti 
suverenih država. Time se 
diskreditira uloga Hrvatskog 
sabora te se nasilno poništavaju 
neke mukotrpno izborene 
ustavne vrijednosti. 

Oštro se protivimo takvom 
procesu grube desuverenizacije 
hrvatske države i nepodnošljivo 
olakoj najavi ratifikacije. 
Odbacujemo nepristojne i ne-

dolične primjedbe Predsjednika 
Vlade da “ne znamo čitati” ili 
da ono što smo pročitali “ni-
smo razumjeli”.

Pokazat ćemo snažan i uči-
nkovit otpor neodgovornom, 
nasilnom i jednokratnom na-

metanju cijelog jednog sustava 
vrijednosti, koji ne ruši samo 
postojeće hrvatske nacionalne 
vrijednosti, nego potkopava i 
same temelje hrvatskog nacio-
nalnoga suvereniteta. Zbog 
ovih i drugih razloga Inicijativa 
je već prijavila javni prosvjedni 
skup na Trgu bana Jelačića, 24. 
ožujka 2018. g., u 11:00h – 
“Protiv ratifikacije Istanbulske 
konvencije”. 

Za sada Inicijativu podržava 
31 građanska udruga, a poziv 
za okupljanje upućen je još 
brojnim drugim udrugama, 
istaknutim pojedincima i svima 
koji mogu doprinijeti uspjehu 
Inicijative. O prosvjedu kao i o 
brojnim drugim aktivnostima 
dnevno ćemo obavještavati 
javnost.

Za Inicijativu 
“Hrvatska protiv 

Istanbulske 
konvencije”

Rozalija Bartolić

U Zagrebu, 14. ožujka 2018. 

P R O G L A S



POZIV ČLANOVIMA HDZ-A - SKINITE 
PLENKOVIĆA I SPASITE HRVATSKU
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tada još nisam bio u cijelosti svjestan 
nezamislive pljačke državne imovine 
koja je već bila u tijeku. Naravno, 
sve se to kasnije, do današnjeg dana, 
pokazalo točnim.

Nažalost, to političko i svjeto-
nazorsko prokomunističko stanje i 
svijest u Hrvatskoj nisu se ni malo 
promijenili od mojeg izlaska iz 
HDZ-a 1994. Dapače, Hrvatska i 
hrvatski narod danas, dvadeset i četiri 
godine kasnije, nalaze se u najvećoj 
opasanosti u našoj novijoj povijesti. 
Hrvatska je u ovom vremenu velikih 
svjetskih previranja suočena s daleko 
većom prijetnjom nego što je to bila 
velikosrpska agresija 1991. godine. 
Da sada ne ulazim u detalje koji su 
manje ili više poznati svima koji žive 
u Hrvatskoj, ali moram upozoriti 
kako danas nezaustavljivo jurimo 
u najdublji ponor, iz kojeg nema 

povratka. Ako kao narod nešto odmah 
ne poduzmemo, naša će sudbina biti 
zauvijek zapečaćena.

Pred nama je svega dva tjedna do 
glasovanja u Hrvatskom saboru o 
Istanbulskoj konvenciji. Ma koliko 
bila negativna i zastrašujuća u svojim 
implikacijama, IK nije najveća 
opasnost za opstanak Hrvatske. 
Daleko veću opasnost predstavlja 
duboka država, kojoj je na čelu Andrej 
Plenković, koji nemilosrdno provodi 
sve zahtjeve Europske unije i njegovog 
mentora, predsjednika Europske 
komisije Jean-Claude Juncker.

Izglasajte nepovjerenje Plenkoviću

Stoga ovom porukom pozivam 
sve misleće i domoljubne članove 
Hrvatske demokratske zajednice 
da u što kraćem vremenu izglasaju 

nepovjerenje sadašnjem predsjedniku 
Andreju Plenkovića, koji ionako, za 
razliku od četiri milijuna Hrvata, 
ima jako dobar rezervni položaj u 
Europskoj uniji. Budite hrabri kao 
što su bili hrabri branitelji i članovi 
HDZ-a 1989. godine kad su osnivali 
tu stranku.

Odlaskom Plenkovića, dugoročno 
govoreći, članovi HDZ-a i hrvatski 
narod mogu samo dobiti, i mogu samo 
spasiti svoje dostojanstvo i sačuvati 
svoj identitet u samostalnoj hrvatskoj 
državi. Plenković se nije želio žrtvovati 
za Hrvatsku u Domovinskom ratu. 
Nema razloga vjerovati da je njegov 
mentalni sklop danas drukčiji. On 
hrvatsku državu i mjesto predsjednika 
HDZ-a Vlade Republike Hrvatske 
koristi isključivo za svoj probitak i 
zbog velikih ambicija u strukturama 
moći u Europskoj uniji.

Piše
Antun BABIĆ

Na poziv predsjednika Republike 
Hrvatske i predsjednika Hrvatske 
demokratske zajednice dr. Franje 
Tuđmana, 1990. vratio sam se u 
Hrvatsku nakon više od dvadeset 
godina života i djelovanja u 
političkoj emigraciji u Australiji. 
No, već u travnju 1990., kao 
predsjednik HSS-a u Australiji, 
došao sam u Hrvatsku da bi aktivno 
sudjelovao u predizbornoj kampanji 
Hrvatskog bloka, u kojoj su bili 
HDZ, HSS još neke druge manje 
stranke. Sudjelovao sam u stvaranju, 
obrani i međunarodnom priznanju 
Hrvatske. Ostavio sam sigurnu 
financijsku egzistenciju iza sebe u 
Australiji i stavio se na raspolaganje 
hrvatskom narodu u domovini. 
Usprkos brojnim poteškoćama i 
životnim opasnostima kojima sam 
se izlagao, bili su to najsretniji 
dani u mojem životu. Bio sam 
duboko uvjeren da Hrvatsku 
i hrvatski narod čekaju sjajna 
vremena slobode, demokracije i 
gospodarskog napretka.

HDZ je 1990. bio pokret, 
a ne stranka

Ponovno na prijedlog dr. Franje 
Tuđmana, u HDZ sam se učlanio 
u listopadu 1990. i bio izbaran u 
Predsjedništvo HDZ-a za Grad 
Zagreb. Još dok sam bio visoki 
djelatnik u Ministarstvu vanjskih 
poslova Republike Hrvatske, iz 
HDZ-a sam istupio 1994. godine. 
U pismu kojem sam uputio tada 
predsjedniku Gradskog odbora Đuri 
Vidmariću, između ostaloga, napisao 
sam kako je za mene HDZ bio pokret 
za stvaranje hrvatske države i da je 
ta zadaća obavljena, te da je sada 
potrebno u Hrvatskoj izgrađivati 
parlamentarnu demokraciju. Naime, 
već 1991. bilo mi je jasno kako su 
sve važnije dužnosti u Hrvatskoj 
zauzeli bivši članovi Komunističke 
partije i udbaši, koji nemaju nikakvog 
iskustva u upravljanju s državom 
u uvjetima demokracije i čija je 
namjera zadržati politički status quo 
iz vremena komunizma. Zbog velike 
zauzetosti u poslovima diplomacije, 

Vjerujte mi, više nije ni pet minuta 
do dvanaest sati. Kazaljke su se 
poklopile i nama kao narodu ostale su 
zapravo samo sekunde da zaustavimo 
našu potpunu propast. Ako se to 
dogodi, a nismo od tog scenarija 
daleko, najveću osobnu i povijesnu 
odgovornost snosit će današnji članovi 
HDZ-a, od članova Predsjedništva, 
Nacionalnog vijeća do najmanjeg 
ogranka u Hrvatskoj.

Članovi HDZ-a, vi ste na potezu. 
O Vama ovisi sudbina Hrvatske i 
hrvatskog naroda, jer Plenković i 
njegova duboka država vjerodostojno 
nas vode u ponor.

Sudbina Hrvatske i hrvatskog 
naroda u našim je rukama

U ovoj poruci ujedno pozivam i 
sve misleće i razdrobljene skupine 
(stranke, organizacije,  udruge 
...) mislećih i poštenih hrvatskih 
domoljuba da što žurnije podrede 
svoje osobne ambicije samo jednom 
cilju: spasu Hrvatske i hrvatskog 
naroda. Ukoliko to svi ne učinimo i 
ne stvorimo zajednički pokret za spas 
Hrvatske, i mi ćemo pred povijesti 
biti jednako odgovorni kao i današnji 
članovi HDZ-a. Naše nečinjenje bit 
će ravno izdaji hrvatskog naroda. 
Osobno sam spreman dati potporu 
svakoj smislenoj i djelotvornoj 
inicijativi ujedinjavanja domoljubnih 
snaga u našoj domovini Hrvatskoj, 
Bosni  i  Hercegovini  i  di l jem 
svijeta. Kao jedan od inicijatora 
i  koordinatora vrlo uspješnog 
udruživanja hrvatskih državotvornih 
političkih organizacija u Australiji 
1989. godine imam iskustvo koje 
mogu staviti na raspolaganju, bez 
uvjeta, domoljubima u Hrvatskoj koji 
su spremni žurno pokrenuti jednu 
takvu inicijativu.

Sudbina Hrvatske i hrvatskog naroda 
u našim je rukama.



QLD
Brisbane Knights igrali su 16. 3. kod kuće u Rocklea protiv Grange 
Thistle.
Grange Thistle je pobijedio Brisbane Knights 1-0.

SA   
Adelaide Raiders su igrali 17. 3. u gostima kod Port Adelaide. 
Adelaide Raiders pobijedili su Port Adeliade s 4-1

VIC
Melbourne Knights igrali su 17. 3. u gostima kod Hume City, a 
utakmica je završila neriješeno 3-3.

Dandenog City igrao je 16. 3. kod kuće u Endevor Hill protiv 
Moreland City. Dandenog City je pobijedio Moreland city 1-0.

North Geelong Warriors su igrali 17.3. u gostima kod Moreland 
Zebras.
Moreland je pobijedio North Geelong Warriors s 1-0.

Saint Albans Saints su igrali 17. 3. u gostima kod Melbourne 
Victory u Eppingu.
Utakmica je završila neriješeno 4-4.

AFL W  -žensko prvenstvo Aussie Rules Football
Adelaide Crows igrali su u gostima 18.3. kod Collingwood.
mMarijana Rajcic igrala je vrlo dobru utakmica za Adelaide 
Crows. Collingwood je pobijedio Adelaide Crows 53-32.
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IZGRADNJA, ODRŽAVANJE I POBOLJŠANJE BAZENA
GODINE ISKUSTVA RADE ZA VAS

JAVITE SE S POVJERENJEM
TELEFON: (02) 9620 2425
MOBILNI: 0418 964 057

e-mail: info@adriaticpools.net.au

D

ZAPADNA 
AUSTRALIJA

U srijedu 14. ožujka u 6 sati 
navečer članovi Zapadno Au-
stralsko - Hrvatske komore 
ugostili su Hrvatsko poslovno 
izaslanstvo na novom Optus 
Stadium u Perthu u tzv. Coaches 
room. 

Goste je dočekao i održao kraći 
prigodni govor Chris Smoje te 
predstavio tvtrke iz Zapadno - 
Australske medicinske industrije 
kao npr. A buzz from the bees, 
Karratha Technology, National 
Currency Exchange NCX, Lateral 
i MyStadiumsApp te posebno 
tzv. “MLADiCRO” koja povezuje 
mlade Hrvate kako bi unaprijedili 
novoosnovane tvrtke u Zapadnoj 
Australiji i stvara most izmedju 
Australije i Hrvatske. 

Luke Jurcevic - dopredsjednik  
Zapadno Australske Hrvatske 
komore rekao je da je ovo bio 
izvrstan dogadjaj. 

Nakon poslovnog djela održana je 
u istom prostoru i svečana večera.

ij d ž jk i

Zapadno Australsko-hrvatska komora 
ugostila Hrvatsko poslovno izaslanstvo 
na novom Optus stadionu u Perthu

Matthew  
JurčevićB

Y
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R E Z U LTAT I

P R VA  H N L

Istra 1961 odigrala 2:1 
protiv Slaven Belupa
(Sportnet) - Dva potpuno različita 

poluvremena u Puli na otvaranju 
26. kola HT Prve lige. U prvom je 
Slaven Belupo stigao do pogotka 
i imao još dva čista zicera da bi u 
drugom poluvremenu bila potpuno 
drugačija slika, Istra 1961 došla je 
do preokreta i imala još prilika za 
povećanje vodstva.
Važan dvoboj u Puli, važniji za 

domaćina nego za Slaven, a na kraju 
su domaćini i došli do punog plijena. 
S ova tri boda lakše dišu, malo su se 
odmaknuli od Cibalije i Rudeša te 
će i nakon ovog kola zadržati osmu 
poziciju.
Nakon prvog poluvremena nije 

izgledalo kao da će susret dobro 
završiti za domaćina. Puljani su 
mogli biti sretni s minimalnim 
zaostatkom na odmoru, Slaven 
Belupo je preko Mirka Ivanovskog 
mogao doći do gotovo nedostižne 
prednosti, ali napadač gostiju bio je 
vrlo dekoncentriran u završnici.
Uspavano je Istra ušla u utakmicu 

i već u trećoj minuti Ivanovski je 
imao prvu situaciju jedan na jedan 
s Vanjom Ivešom, međutim nije ga 
uspio svladati.
20 minuta kasnije ipak vodstvo za 

Koprivničane. Ivanovski je pogodio 
mrežu iz kaznenog udarca kojem je 
prethodilo igranje rukom Antonija 
Pavića kojem je ovo bila prva utakmica 

nakon teške ozljede koja ga je na dugo 
vremena izbacila s terena.
Ivanovski je bio središnja figura prvog 

dijela, ali nije se istaknuo po dobrom, 
osim tog pogotka. Još jedan čisti zicer 
promašio je u 44. minuti kada je još 
jednom bio sam pred Ivešom, ovaj put 
promašio je okvir gola.

U drugom dijelu potpuno drugačija 
priča. Puljani su izašli puno konce-
ntriraniji i odlučniji, a nakon samo 
15 minuta okrenuli su susret na svoju 
stranu. U 58. minuti iskosa s desne 
strane odlično je opalio u suprotni 
kut Andrea Ottochian i poravnao 
na 1:1, a samo dvije minute kasnije 
Dejan Maksimović ostavio je loptu 
za Gorana Rocu koji slično kao 
Ottochian, samo s druge strane, gađa 
suprotni kut za 2:1.
Nisu tu domaćini stali, propustili su 

još dvije prilike koje su mogle riješiti 
dvoboj i prije kraja. U 69. minuti iz 
kontranapada Kristijan Jakić pucao je 
snažno, ali pogodio vratnicu da bi u 
sljedećoj minuti Ottochian iz blizine 
iskosa potpuno sam pucao prema 
golu, ali istaknuo se vratar Antun 
Marković.
Do kraja susreta Slaven Belupo po-

kušao je doći barem do boda, ali izuzev 
jedne situacije pred kraj kada je pred 
Ivešom ostao Pero Pejić, ozbiljnije 
prijetnje nije bilo.

Riječka demonstracija moći

(Sportnet) -  Nogometaši Rijeke još 
su jednim impresivnim nastupom 
stigli do pobjede u Hrvatski Telekom 
Prvoj ligi. Za četvrtu pobjedu u nizu 
pobrinuli su se Riječani petardom 
protiv Cibalije na Rujevici.

Rijeka ponovno izgleda impresivno. 
Uštimao je Matjaž Kek svoju momčad, 
pomogli su proračunati dolasci na 
zimu i Riječani ponovno podsjećaju na 
momčad koja je prošle godine osvojila 
prvenstvo.
Posljednja “žrtva” razigranih Riječana 
bila je vinkovačka Cibalia, nije 
momčad Mladena Bartolovića imala 
ni gram šanse protiv Rijeke koja je 
od prvog sučevog zvižduka krenula 
po pobjedu.
Izdržali su gosti pola sata, što zahvljujući 
nepreciznim riječkim napadačima, što 
zahvaljujući raspoloženom Brkiću 
na vratima. U 33. minuti ni Brkić 
nije mogao ništa, Rijeka je potpunu 
dominaciju pretvorila u vodstvo.
Slobodnjak je s lijeve strane izveo 
Pavičić, lopta se od nekog iz Cibalijine 
obrane odbija do Čolaka, nije Rijekin 
napadač uspio iskontrolirati loptu, što 
na kraju ispada asistencija za Hebera, 
koji ljevicom poentira za vodstvo 
Rijeke i potvrdu fenomenalne forme.
Slavina se otvorila i povratka za Vinko-
včane nije bilo. Već tri minute kasnije 
domaći stižu do novog pogotka. Kvržić 

se riješio čuvara i gurnuo loptu u 
kazneni prostor gostiju, Zuta stiže do 
nje prije Galića koji ga ruši, Vučković 
pokazuje na bijelu točku, jedanesterac 
u 2:0 pretvara Antonio Mirko Čolak.

Bila je to posljednja Čolakova akcija, 
zatražio je zamjenu i napustio travnjak, 
umjesto njega u igru je ušao Luka 
Capan.
U istom su ritmu Riječani nastavili i u 
drugom poluvremenu. Na 3:0 podiže 
Heber na dodavanje Grahovca u 59. 
minuti, ni deset minuta kasnije bilo 
je već 4:0. Župarić sjajnom dugom 
loptom upošljava Acostyja koji je u 
igru ušao par minuta ranije, njegov 

pokušaj brani Brkić, ali lopta se odbija 
do Hebera koji je uspijeva ugurati u 
mrežu i dohvatiti hat-trick. Dugo su 
čekali Kek i Rijekini navijači da Heber 
proradi, a sad je nezaustavljiv.
Ubrzo je stigao i peti gol, nakon 
Grahovčevog kornera s lijeve strane 
obrana Cibalije čisti loptu samo do 
nekih 20 metara od gola, odakle je 
odapinje Puljić, na putu prema golu 
odbija se od nekoga, vara Brkića i ulazi 
pod gredu za 5:0.

Vinkovčani su uspjeli stići do počasnog 
pogotka u 84. minuti, nakon ubačaja 
Miličevića s desne strane glavom za 
konačnih 5:1 poentira Galić.

Dinamo se oporavio od teških poraza
(Sportnet) - Nakon vrlo lošeg 

ulaska u nastavak sezone i promjene 
trenera, Dinamo je u Maksimiru 
pred gotovo potpuno praznim tri-
binama ugostio Rudeš i upisao 
pobjedu. Modri su rutinski slavili, 
odigrali su bolje nego u posljednjim 
susretima i Nikola Jurčević može biti 
zadovoljan startom na klupi.
Kiša u Zagrebu nije stvorila igračima 

toliko problema kao što je stvarala 
u Kranjčevićevoj gdje su u ranijem 
terminu igrali Lokomotiva i Inter. 
Travnjak u Maksimiru dobro je izdržao 
vremenske neprilike, a i Dinamo je 
pokazao bolje lice nego u susretima 
protiv Rijeke i Lokomotive.
Prvu veliku priliku na susretu u 

Maksimiru imao je Rudeš i to nakon 
što je Mario Budimir pobjegao 
Dinamovoj obrani, ušao u 16 metara, 
gađao suprotni kut, ali lopta je otišla 

malo pokraj suprotne vratnice.
Dinamo je imao inicijativu, bilo je 

gužve u kaznenom prostoru Rudeša, 
ali nije se tako lako dolazilo do prilika. 
U 30. minuti veliku priliku propustio 

je Izet Hajrović. Olmo ga je odlično 
pronašao, ovaj dobro pucao sa sedam-
osam metara, ali je Čondrić sjajno 
obranio.
Domaćin je bio posebno aktivan 

preko lijeve strane napada gdje su 
često dobro kombinirali Olmo i 
Sosa, na desnoj strani Hajrović je 
izgledao nekako usamljen, bez pomoći 
Stojanoviča.
U završnici prvog dijela Čondrić se 

ponovno istaknuo, dva puta spriječio 
je Gavranovića u odličnim situacijama 
i ostavio je Rudeš na životu.
I sve dobro što je napravio u prvih 45 

minuta, Čondrić je uprskao u sudačkoj 
nadoknadi prvog dijela. Lešković je 

dugačkom loptom pronašao Soudanija 
koji je iz prve šalje prema vratima, ona 
prolazi “kroz” Čondrića i Gavranović 
je s pola metra šalje u praznu mrežu.
Rudeš tako nije izdržao, Dinamo je 

bio bolji protivnik i ipak zasluženo 
odnio vodstvo na odmor.

I u drugom dijelu Dinamo je bio bolji 
te prijetio od početka. U 64 minuti 
Modri dolaze do drugog pogotka. 
Nakon ubačaja Fiolića s desne strane, 
Soudani je promašio loptu u pokušaju 
voleja, ona je došla do Olma koji 
precizno gađa s desetak metara za 
povećanje vodstva
Rudeš je prilično pao i sve teže se 

nosio s Dinamom koji je potpuno 
dominirao i sigurno išao prema novoj 
pobjedi, a onda u zadnjih desetak 
minuta usporio i rutinski održavao 
stečenu prednost.

Veliki preokret Intera u kaljuži  Kranjčevićeve
(Sportnet) - Nogometaši Intera 

velikim su preokretom protiv 
Lokomotive u Kranjčevićevoj stigli 
do sva tri boda. U neočekivano 
lijepoj utakmici s obzirom na kva-
litetu travnjaka Lokomotiva je imala 
dva pogotka prednosti, no na kraju 
je posve zasluženo sva tri boda uzeo 
zaprešićki klub.
Vrlo otvoreno ušlo se u susret, prvi su 

zaprijetili gosti nakon desetak minuta 
igre, pokušaj Komnena Andrića ukrotio 
je Hendija. Uzvratila je Lokomotiva - i 
to pogotkom. Igrala se 13. minuta, 
nakon kornera s lijeve strane glavom 
je tukao Datković, blokirao je njegov 
pokušaj na gol-liniji Bosec, ali lopta 
se odbija do Denisa Kolingera koji je 
silovito posprema u gol.
Inter je imao posjed, ali ne i bolju 

igru. Tek je nakon nešto više od pola 
sata igre pokušao Vukčević s 20-ak 
metara, ali bio je to lagan posao 

za Hendiju. Uzvratio je jednako 
neopasnim pokušajem Krstanović, 
siguran je na vratima gostiju bio 
Mrmić.
U završnici prvog dijela padaju dva 

pogotka. Prvo lijepu kombinaciju 
Lokomotivinih igrača nakon ubačaja 
Karačića u pogodak za 2:0 pretvara 
Krstanović glavom/ramenom, da bi 
samo par minuta kasnije Inter smanjio 
na 2:1. Pokušao je s desne strane 
ubaciti Bosec, Gordan Barić rukom 
blokira loptu i sudac Strukan pokazuje 
na bijelu točku. Siguran je za 2:1 bio 
Andrić.
Prva prigoda u nastavku pripala je 

Lokosima. S desne je strane lijepo 
ubacio Majer, snalažljivi Krstanović 
dobro puca glavom iz teške situacije, 
još bolje brani Mrmić. Uslijedio je brzi 
odgovor gostiju, dvije minute kasnije 
Inter stiže do izjednačenja.
S lijeve je strane Zulim u srcu kazne-

nog prostora Lokomotive pronašao 
Andrića, činilo se kako je gostujući 
igrač previše oklijevao, no dvaput 
uspijeva “izvagati” obranu domaćih, a 
zatim pogađa donji desni kut, Inter se 
vratio u život.
Situacija o kojoj će se pričati nakon 

utakmice zbila se 20-ak minuta prije 
kraja. Blažević iz teške situacije pogađa 
vratnicu, lopta se odbija do Mamića, 
koji je šalje u praznu mrežu. Činilo 
se kao čist pogodak Intera, no linijski 
sudac je s malom zadrškom signalizirao 
zaleđe, iako je Mamić bio metrima 
daleko od ofsajda.
Bijesnio je na klupi Samir Toplak jer 

njegova je momčad bila oštećena, no 
srećom po Zaprešićane ova sudačka 
pogreška nije utjecala na konačan 
rezultat. Upravo je Mamić odlično 
ubacio s lijeve strane u 79. minuti, 
slabo je reagirao Hendija, a u vlastitu 
mrežu loptu poslao Datković.
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Predivan derbi u Gradskom vrtu - 
u najljepšoj utakmici prvenstva, 
Hajduk i Osijek odigrali neriješeno
(Sportnet) - Osijek i Hajduk 

odigrali su najbolju utakmicu 
dosadašnjeg dijela HT Prve lige. U 
dvoboju prepunom velikih prilika 
na obje strane, pobjednika nije bilo, 
viđeno je šest pogodaka u ritmu 
kakvog se ne bi posramili niti puno 
veći klubovi.

Fantastičnu utakmicu imali su pri-
like gledati gledatelji u Gradskom 
vrtu. Čak šest golova i još pregršt 
atraktivnih poteza i prilika obilježili 
su derbi između Osijeka i Hajduka. 

Kada bi većina utakmica HT Prve 
lige bila zanimljiva kao ova današnja, 
ne sumnjamo kako bi tribine stadiona 
bile pune.

Furiozno je krenula utakmica u 
Osijeku. Nisu prošle niti pune dvije 
minute, a Adam Gyurcso prolazi 
po lijevoj strani, vraća povratnu u 
šesnaesterac gdje Toma Bašić isprve 
puca i donosi vodstvo Hajduku. 
Svega dvije minute kasnije mogli 
su Splićani i povećati vodstvo, ali je 
Josip Juranović iskosa pucao malo 

pored stative.
Hajduk nije dao mira Osijeku te 

je u petoj minuti svoj udarac oku-
šao i Gyurcso, no na mjestu je bio 
Marko Malenica. Nakon tog početnog 
pritiska gostiju, Osijek je smirio 
situaciju i počeo s vlastitim napadima. 
Lijepu priliku imao je Eros Grezda, no 
Karlo Letica lako je obranio njegov 
pokušaj.

U osmoj minuti, Borna Barišić je 
lijepo pucao iz slobodnog udarca, ali 
je njegov udarac odsjeo na prečki. 

Utakmica je ušla u mirniju fazu sve 
do 22. minute kada je Osijek došao 
do izjednačenja. Gabrijel Boban 
lijepo se okrenuo, oslobodio čuvara 
te ubacio prizemno u peterac gdje 
je spreman bio Mirko Marić koji je 
donio izjednačujući pogodak Osijeku.

U 25. minuti dogodila se sumnjiva 
situacija. Grezda je izašao sam ispred 
Letice, bilo je kontakta, no napadač 
Osijeka nije pao na pod, pitanje je 
što bi Jović odlučio da je Grezda 
završio na travi. Isti igrač bio je u 
prvom planu i u 35. minuti kada 
se fantastično oslobodio braniča no 
preslabim šutom dopustio Letici da 
prilično lako razriješi udarac.

Tri minute kasnije, pritisak i bolja 
igra Osijeka u drugom dijelu prvog 
poluvremena došla je na naplatu. 
Slobodan udarac s tridesetak metara 
izveo je Dmytro Lopa. Lopta je 
nezgodno odskočila, prevarila Leticu 
i ušla u gol. Iako treba priznati kako je 
teren bio dosta težak a udarac snažan 
i nezgodan, vratar Hajduka trebao je 
bolje reagirati.

Nije niti tri minute Osijek vodio, 
a već je pao novi pogodak. Bašić 
je ubacio, Malenica nakratko izbio 
loptu, no ona je završila točno na nozi 
Savvasa Gentsogloua koji isprve puca 
i pogađa praznu mrežu. Izvrsno prvo 
poluvrijeme završilo je s čak četiri 
pogodaka i najavom za uzbudljivih 
45 minuta nastavka.

Drugi dio počeo je mirnije od prvog. 
Kao da su se obje momčadi ispuhale u 
prvom dijelu te su drugih 45 minuta 
započeli opreznije i smirenije. 

Tko zna koliko bi trajalo to razdoblje 
opreznije igre da nije bilo velike greške 
osječke obrane u 58. minuti. Ahmed 
Said ubacio je u peterac, situacija 
nije bila pretjerano opasna no Andrej 
Šimunec prilično loše je reagirao i u 
pokušaju da izbije loptu, skrenuo ju 

u svoju mrežu.
Hajduk je ponovno došao do vodstva, 

a Osijek nije mogao povezati linije i na 
trenutke je izgledao kaotično. U 69. 
minuti dogodila se i jedna sumnjiva 
situacija koja bi izazvala puno 
prijepora, no srećom nije postignut 
gol pa neće biti potrebe za tim. Grezda 
koji je bio u zaleđu (pomoćni sudac 
već je dignuo zastavicu), krenuo je 
prema lopti, no u jednom trenutku 
je stao. Dotrčao je Boban, krenuo 
u sprint, iako su Hajdukovi braniči 
ostali stajati misleći da je zaleđe. 
Ipak, zajedničkom intervencijom 
Letica i Juranović uspjeli su otkloniti 
opasnost. 

Dojma smo kako je sudac morao 
pokazati zaleđe jer bez obzira na to što 
nije dirao loptu, Grezda je definitivno 
imao utjecaj na razvoj igre.

Dugo je Osijek pokušavao, no 
prilično neuspješno, doći do još 
jednog izjednačenja. Pitanje je bi li 
uspjeli da nije došlo do pogreške, ovog 
puta Hajdukovog Mije Caktaša. U 
77. minuti Caktaš je visoko podignuo 
nogu i Lopa ga je pogodio u đon. Sve 
to zbilo se u šesnaestercu te Jović nije 
imao izbora nego da pokaže na bijelu 
točku. Udarac je uspješno izveo Haris 
Hajradinović, iako je Letica dirao 
loptu i skoro obranio jedanaesterac.

Do kraja utakmice nije bilo zani-
mljivijih situacija te su obje momčadi 
preskakanjem igre nastojale doći do 
pobjedničkog gola. U posljednjim 
minutama susreta drugi žuti karton 
dobio je i Andre Fomitschow te je 
Hajduk morao završnicu utakmice 
odigrati s igračem manje.

Do kraja prvenstva ostalo je još 10 
kola, a Dinamo trenutno ima osam 
bodova više ispred drugoplasiranog 
Hajduka. Na četvrtom mjestu na-
lazi se Osijek s pet bodova manje 
od trećeplasirane Rijeke koja ima 
utakmicu manje. 

Magda (Manda) Šegina
Rodena 19.03.1923 Lipa, Hrvatska
Preminula 14.03.2018 u SYDNEY

Sprovod u Ponedjeljak 26.03.2018 u 
Summer Hill Crkvi 10.30 krunica I 

11.00 Misa
Pogreb u Hrvatskoj

Zorka Perković 
Rodena 15.10.1935 Podlug, 

Hrvatska
Preminula 17.03.2018 Wollongong 
Sprovod u Četvrtak 22.03.2018 u 
Hrvatski Katolički Centar Figtree 
Wollongong 10.30 Krunica, 11.00 

Misa
Pogreb Lakeside Memorial Park

BLESSED FUNERALS 
9938 6472
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Piše
Nino Raspudić

Izopačen odnos bahatog pre-
dsjednika i pokorne stranke 
dobro se mogao vidjeti prošlog 
tjedna u Velikoj Gorici, gdje 
je Plenković, kojeg je u HDZ 
uvela Jadranka Kosor 2011., 
držao lekciju Mirku Matiću, čo-
vjeku koji je osnivao stranku 
21 godinu prije toga, a koji se 
usudio suprotstaviti ratifikaciji 
sporne Konvencije. Plenković mu 
je s govornice poručio: “Kolega 
Matiću, pročitajte Istanbulsku 
konvenciju”.

Dva su najnovija umotvora, sku-
hana u PR agencijama, kojima se 
protivnicima ratifikacije pokušavaju 
začepiti usta. Prvi je, u Gorici viđeno, 
uvredljivo optuživanje oponenata 
kako Konvenciju nisu pročitali. 
U emisiji Otvoreno, Marija Puh, 
potpredsjednica HNS-a, stranke od 
1% koja upravlja s pola države i koja 
javnosti prodaje mit kako je ušla u 
pakt s HDZ-om samo da bi proveli 
reformu školstva, a istovremeno 
sprema za New York konzula sa 
srednjom cestovnom, predstavnica, 
dakle, te i takve grupacije oponente 
poziva da pročitaju konvenciju i 
važno napominje kako ju je ona 
pročitala “najmanje dvadesetak 
puta”.

Poznajem ljude koji su gledali 
Titanic tri puta, kao i neke koji 
su dva puta pročitali omiljeni 
roman, ali da jednu međunarodnu 
konvenciju netko čita “najmanje 
20 puta” nisam mogao ni zamisliti. 
O čemu to svjedoči? Ili o fetišu ili 
o problemima s razumijevanjem. 
Zar HNS-ovci trebaju dokument 
pročitati 20 puta da bi ga razumjeli? 
Hoće li uskoro gorljivi HNS-ovci i 
HDZ-ovci početi učiti Istanbulsku 
konvenciju napamet, kao što neki 
pobožni muslimani nauče Kur’an, 
pa ćemo uskoro dobiti nove “hafize”, 
tj. oni koji će svoje sveto pismo 
Konvencije znati izrecitirati od 
početka do kraja?

Druga mantra istanbulaca je teza 
kako je pojam roda već u ugrađen 
u hrvatsko zakonodavstvo pa zašto 
onda dizati paniku. To je istina, 

Kako se hadezeovci rodno određuju?
ali pojam “rod” do sada nije bio u 
međunarodnoj konvenciji koja ga 
natkriljuje, a osim toga ovdje se 
pravno obvezujućim dokumentom 
prvi put rod definira kao eksplicitno 
odvojen od spola.  Mantru 2 
najčešće ponavlja prominentni 
mislilac saborske ljevice Arsen Bauk. 
Ispravno je u Saboru podsjetio 
kako je za vrijeme HDZ-ove vlade 
2008. donesen Zakon o suzbijanju 
diskriminacije u kojem se spominje 
rodni identitet.

D a k l e ,  p r i j e  d e s e t  g o d i n a 
je  Sanaderov HDZ,  jednako 
vjerodostojan kao i današnji po 
nalogu Bruxellesa u zakonodavstvo 
ubacio kukavičje jaje. Sad se iz 
njega izlegao krokodil kojeg po 
potrebi mogu godinama držati 
na lancu, a onda ga pustiti kad 
započne pravosudna represija 
nad neistomišljenicima. Bauk to, 
u nastavku, otvoreno i zaziva pa 
poziva sve one kojima je zbog 
istupa javnih osoba oko rodnog 
identiteta našli  uvrijeđenima 
da “upute prekršajnu prijavu 
nadležnom državnom odvjetništvu, 
da se kazne konačno po Zakonu o 
suzbijanju diskriminacije”.

Bauk hvali Plenkovića i poziva 
ljude na cinkanje DORH-u. Usko-
ro nas, na tom tragu očekuje i 
proširenje ovlasti  suvremene 
ideološke policije, svojevrsnih 
čuvara istanbulske revolucije. 
Sada bi zatvarali u ime roda kao 
što se nekada činilo “u ime na-
roda”. Baukova sklonost državnoj 
represiji par dana kasnije iskazala 
se  i  impl ic i tnom pr i jetnjom 
Predsjednici zatvorom, jer je rekla 
kako su “nakon Drugog svjetskog 
rata mnogi Hrvati u Argentini 
pronašli slobodu u kojoj su mogli 
svjedočiti svoje domoljublje i isticati 
opravdane zahtjeve za slobodom 
hrvatskog naroda”. Bauk kaže kad 
bi nešto slično rekla Angela Merkel 
“u Njemačkoj bi se vjerojatno 
vodila rasprava o tome hoće li je 
nakon povratka smjestiti u zatvor 
ili u neku drugu ustanovu.” Toliko o 

perspektivama.
Jedno jedino pozorno čitanje 

Istanbulske konvencije je sasvim 
dovoljno za zaključiti kako je ona 
nepotrebna, jer sve što donosi 
oko borbe protiv nasilja nad 
ženama je već prisutno u našem 
zakonodavstvu. Osim toga, kod 
zemalja koje su je već ratificirale, 
poput Italije ili BIH, primjerice, nije 
utvrđena nikakva korelacije između 
prihvaćanja Konvencije i smanjenja 
ili učinkovitije borbe protiv nasilja 
nad ženama u obitelji. Kvaka je 
u tome da nam se Konvencijom 
uvaljuje nešto drugo.

Ratifikacijom se, između ostalog, 
obvezujemo kako ćemo iskorijeniti 
sve “predrasude, običaje i tradicije” 
koje se temelje na “stereotipnim 
ulogama žena i  mušk araca”. 
Vidjevši što se događa od Kanade 
do Njemačke, ne bi čudilo da nas 
HDZ-ovci uskoro počnu uvjeravati 
u nužnost zamjene sintagme “stare 
slave djedovino”, naprednijom 
“stare slave roditelju roditelja A i B “, 
ili “stare slave djedovino i babovino”. 
Potpisujemo i pristanak na vlastiti 
preodgoj.

Zemlja potpisnica se obvezuje 
uključiti pitanje “nestereotipnih 
rodnih uloga” u “redovni nastavni 
program i  na svim razinama 
obrazovanja.” (članak 14. stavak 
1.) Nove svetinje su “nestereotipne 
rodne uloge” nasuprot srednjo-
vjekovnom, nasilničkom i zatu-
canom stereotipu kako na svijetu 
postoje muškarci i žene. Priča 
se mora furati i u “neformalnim 
obrazovnim okruženjima, tako i 
u sportskim te kulturnim okru-
ženjima i okruženjima za slobodno 
vrijeme te u medijima”.

Ako ovo nije totalitarizam orve-
lovskog tipa, ne znam što jeste. 
Prihvaćanje Konvencije znači i 
prenošenje dijela suvereniteta 
na tijela koja će pratiti njeno 
provođenje, što nekima također 
izaziva radost, po principu – što 
manje hrvatske države to bolje. 
Preodgoj će nadgledati među-

narodno nadzorno tijelo koje 
se zove GREVIO. Tko ga izabire i 
kontrolira? Zašto bismo izvlastili 
sami sebe i dio javnih politika 
predali u ruke tog tijela? GREVIO 
je neka vrsta Svete inkvizicije 21. 
stoljeća, a njegovi članovi imaju 
imunitet od osobnog uhićenja 
i l i  pritvaranja i l i  od zapljene 
osobne prtljage, te imunitet od 
pravnog postupka bilo koje vrste za 
izgovorene ili napisane riječi i radnje 
poduzete u službenom svojstvu. U 
pogledu carina i deviznih kontrola 
imaju iste olakšice kakve se daju 
predstavnicima stranih vlada. 
Obećavajuće, nema što.

Sljedeći, za mnoge ključni element 
u cijeloj priči je novac. Potpisnice 
se obvezuju da će financirati 
nevladine udruge koje se bave 
tim problemima, a njihov odabir, 
pogađate, nadgleda GREVIO, koji se 
tako, osim u pravosuđe i obrazovni 
sustav, upliće i u javne financije. 
Dubravka Šuica je izjavila kako 
je u samo u 2019. u proračunu 
potrebno predvidjeti milijardu kuna 
za provedbu Konvencije. Mreža, 
uvijek istih nevladinih udruga, koja 
već u niskom startu čeka ratifikaciju 
pod imenom zaklade SOLIDARNA, 
nastojat će biti posrednik između 
žena žrtava nasilja i javnih sredstava 
koji se izdvajaju za njih. Biznis je to 
na razini Pelješkog mosta i sad je 
jasno zašto se neki tako gorljivo 
bore za ratifikaciju.

Kao što su i do sada dobivali sre-
dstva za svoj core biznis, a onda 
se kroz Platforme 112 i ostale 
magle petljali u političku borbu 
namećući svoju ideologiju, nema 
sumnje da će to isto činiti i ubuduće. 
Zašto bismo se međunarodnom 
konvencijom obvezivali da im 
dajemo lovu? Zašto Plenković na 
sve to prisiljava sirote HDZ-ovke i 
HDZ-ovce? Na dramatičnoj sjednici 
predsjedništva stranke, kad su se 
pojavili neki disonantni glasovi, 
Plenković im je rekao kako time 
mogu srušiti Vladu, a ako će je 
netko rušiti to će biti On, a onda 

bi se na novim izborima moglo 
dogoditi da polovica prisutnih 
ne bude na listama koje će On 
slagati. Zaprijetio im, dakle, budući 
da su većinom ovisni o stranci i 
poziciji, da će ih udaljiti od korita 
ako ne budu provodili njegovu 
volju. Na što ovo podsjeća? Pa na 
tipično patrijarhalno ucjenjivanje 
ekonomski ovisnih žena. Plenković 
postupa kao patrijarhalni zlo-
stavljač o njemu ovisnih HDZ-ovaca.

Predlažem stoga članovima HDZ-
ove vrhuške, koji su golemom 
većinom muškarci, da se rodno 
izjasne kao žene i prijave Plenkovića 
za rodno uvjetovano ekonomsko 
nasilje. Gdje je granica njihove 
moralne bijede? Plenković će 
im vjerojatno pri izglasavanju 
ratifikacije dati da glasuju po 
savjesti, znajući da je dovoljno njih 
nema i da će dići ruku za ono što 
je u potpunoj suprotnosti s onim 
što su do sada deklarirali i na čemu 
su dobili većinu u Saboru. Sanader 
je nestao sa scene, no ostalo je 
kukavičje jaje njegovog domaćeg 
zadatka iz 2008. na koje se sada 
poziva Bauk i prijeti represijom.

Plenković će odraditi svoj zadatak, 
progurat će novo, pa ako mu uskoro 
i padne Vlada, ode on u Bruxelles 
gdje će kapitalizirati kompradorske 
pluseve koje je odradio u Hrvatskoj. 
A što će, nakon prodaje duše 
vragu, ostali HDZ-ovci? Većina 
birača HDZ-a na prošlim izborima 
sigurno nije glasovali za HNS-
ovu reformu školstva, uvođenje 
rodne ideologije ili rehabilitaciju 
petokrake. Simbol današnjeg HDZ-a 
Goran Jandroković u Ve-likoj Gorici 
je iznio svoj životni i politički kredo, 
poučivši nazočne kako “moramo 
voditi računa da niti jednom svojom 
izjavom ne dovodimo vladajuću 
koaliciju u pitanje. Prvo razum, 
a onda srce”. No ta formula za 
prodavanje duše i obraza za ostanak 
na vlasti i karijerne probitke je u 
današnjem kontekstu pogrešna. 
Ostavivši  potpuno po strani 
vrijednosti, srce, obraz, dušu, za 
HDZ-ovce koji nemaju odstupnicu u 
Bruxellesu, a ne misle ići u političku 
mirovinu, vrlo je nerazumno 
ratificirati Istanbulsku konvenciju.

Piše
Borislav Ristić

Živimo u vremenu kada je mo-
derno pozivati druge da budu 
otvorena uma. Neki su potpuno 
zaneseni tim idealom, pa dok 
otvaraju svoj um uopće ne paze 
da im ne iscuri mozak. Na oltaru 
ideologije prvo što procuri je 
zdrav razum. Jer zdrav razum 
ima tu nezgodnu osobinu da 
se čvrsto drži okvira činjenica i 
ne trpi ideološka iskrivljavanja 
stvarnosti, ali se zbog toga često 
i sam nađe u situaciji da bude 
optužen za netrpeljivost. 

Riječi napisane prije stotinu godina 
zvuče kao reakcija na ovu zaumnu 
situaciju u kojoj smo se sami našli: 
“U trenutku kada stupite u svijet 
činjenica, stupate u svijet granica. 
Možemo se osloboditi onih zakona 
koji nisu urođeni ili koji su slučajni, 
ali  se ne možemo osloboditi 
zakona vlastite prirode. Ne igrajte 

se demagoga koji prisiljava trokut 
da izađe iz okvira triju stranica! 
Ako trokut izađe iz okvira svojih 
triju stranica, više nije trokut!” (K. G. 
Chesterton) 

Neki, ipak, vođeni tom logikom 
demagoškog pristupa svijetu, 
činjenice pokušavaju oblikovati 
prema vlastitim osjećajima i uporno 
pokušavaju iscrtati trokut bez 
njegovih triju stranica. Kao da su 
vođeni nekom izvrnutom logikom 
kako je jedini način da ukinemo 
obiteljsko nasilje taj da ukinemo 
samu obitelj. Shodno tome, nasilje 
nad ženama ne bi postojalo kada 
ne bi postojale žene, pa se rješenje 
toga problema traži u ukidanju i 
izobličavanju samog pojma žene. 
Jasno je da se na taj način pojam 
žene rasteže, proširuje i redefinira, 
a time i obezvrjeđuje.

U konvenciji se tvrdi kako rodni 
identitet može biti različit od 
spolnog identiteta. Po tome, žena 
može biti i onaj tko je biološki 
muško. Pa tu dolazimo do dvojbe: 

štiti li konvencija osobu ženskog 
spola koja se osjeća kao muško 
ili osobu muškog spola koja se 
izjašnjava kao žensko? Ona tvrdi 
kako rodni identitet može biti 
različit od spolnog identiteta. Ne 
kaže uzalud Orwell kako “postoje 
ideje koje su toliko lažne da u 
njih mogu vjerovati samo jako 
intelignetne glave”.

Tako dolazimo do onog trenutka 
kada se protivnicima Istanbulske 
konvencije uvredljivo imputira da 
su protiv nje, jer ju nisu pročitali, 
ili nisu dovoljno pametni, pa ju 
nisu dobro razumjeli. Po tome 
ispada kako će, nakon potpisivanja 
konvencije, nasilnik koji je prije 
tukao ženu, nakon što pročita 
konvenciju sada od toga odustati. 
Naravno da neće. “U vremenu 
univerzalnih obmana govorenje 
istine postaje revolucionaran čin”, 
kao što reče jedna mudra glava.

Pritisnuta prigovorima, sad čuje-
mo kako će se vlast ograditi od tih 
rodnih tumačenja, iako je nekoliko 
pravnih stručnjaka sasvim jasno 
reklo kako je konvencija iznad 
ustava i zakona, te kako bilo kakve 

ograde nemaju nikakvu pravnu 
težinu. Ispada kako je to ograda 
s kojom će se ograditi HDZ-ovce. 
Dok se oni tako ograđuju, Bernardić 
ih hvali zbog promoviranja rodnih 
opredjeljenja. 

Plenkoviću je, pak, konvencija 
zgodno poslužila kao bijeg od 
briselskih kritika da smo među 
najgorima u provođenju reformi, 
pa je na Dan žena posegnuo za 
ratifikacijom istanbulske, da bi 
istoga dana poslao poruku kako 
ne doživljava jednu ženu. Tu sad 
imamo i jednog ministra koji je 
u medijima postao poznat zbog 
pozdrava “hvaljen Isus i Marija”, a 
koji sada, protivno stavu biskupa, 
zagovara ratifikaciju. Potom imamo 
viteza koji je dao zavjet kako će 
braniti Jeruzalem, a potpuno je 
nevidljiv u obrani istine. Konvenciju 
gura ministrica koja je nasilje u 
obitelji okitila komentarom “to 
vam je tako u braku”. Tako smo 
i dobili ovu zanimljivu situaciju 
da demokršćani svim vjernicima 
u korizmi nude 30 srebrnjaka u 
zamjenu za izdaju. Pljuska vladi 
zbog neprovođenja reformi na kraju 

je završila kao pljuska vjernicima u 
danima pred veliki tjedan.

Raspirivanje ovog ideološkog 
sukoba došao im je, tako, kao 
vrijeme razotkrivanja, pa dok 
vode računa da ni jednom svojom 
izjavom ne dovode u pitanje 
koaliciju, dovode u pitanje svoj 
demokršćanski identitet. Na ovu 
ratifikaciju možemo gledati i kao 
na svojevrstan “stres test” i pripremu 
za novi stranački statut, gdje se 
okupljaju snage oko sadašnjeg i 
budućeg političkog tajnika. 

Vođa ove vesele družine nalazi 
se između čekića i nakovnja. Da bi 
poslao poruku snage mora udariti 
na one koji su mu se suprostavili, 
ali opet ne može toliko jako da 
udareni ne bi svoje nezadovoljstvo 
iskazali uskraćivanjem podrške 
potpredsjednici Dalić. Opstala bi 
Vlada, ali bi vođa dobio snažnu 
poduku.

Dakle, nakon atraktivnih požara 
i zimskih snjegova, došli smo do 
filmskih odrona. Pred tim odronom 
stoji jedna majka koja vapi: Molim 
vas, ne štitite mene ideologiziranim 
konvencijama koje će uništiti 
budućnost moje kćeri i unuke.

Piše se demagoga koji prisiljava trokut

Ograde za HDZ-ovce
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Ovo više 
nikada neću 
doživjeti

Ruskinje prve

VICEVI

SINKRONIZIRANO KLIZANJE

Putin i Medvedev slave poslije 
objavljenih izbornih rezultata. 
Zasjeli oni i piju votku kao da je 
voda. I tako slave oni, zabavljaju 
se, kad će najednom Putin:
- Je li, Medvedev, a tko je od da-
nas predsjednik, a tko premijer?
Medvedev se počeše po glavi 
pa kaže:
- Nemam pojma baćuška. Mi-
slim da sam sada ja premijer, a 
ti predsjednik.
- E, super, onda ti ideš po pivo, 
da presiječemo.

(Scena) - Ruska ekipa Junost 
s ukupno 174.58 bodova obra-
nila je svjetski juniorski naslov 
u sinkroniziranom klizanju i to 
posljednjeg dana SP-a kojeg 
je ugostila Ledena dvorana 
zagrebačkog Doma sportova.

Srebrne su Amerikanke, ekipa 
Skyliners sa 169.82 boda, dok 
je druga ruska ekipa, Crystal 
Ice brončana sa 167.14 bodova.
Hrvatska reprezentacija, ekipa 
Zagrebačkih pahuljica, “svoje”  SP 
završila je na 18. mjestu sa 78.48 
bodova, drugi dan za redom 
izvevši svoj najbolji program ove 
sezone.

VO D O R AV N O :  J A J O L I K , 

AMARELA, CAD, DOM, KT, 

RAK A, TELAC, T,  HRAM, 

NAPITAK, EKVATOR, DINA, 

RA, ZOV, DOMAR, I, KANIBAL, 

SA, PLAN, NOR, NET, PIR, 

SANITET, EMISAR, JUG, N, 

RUJAN, PAPIGA, NEMARAN, 

RAB, KAS, TER, PANA, OD, 

NOMINATIV, VALORIZACIJA

R J E Š E N J E  I Z 
P R O Š LO G  B R O J A

MLADEN KUŠEC

(Scena) - U kategoriji Ra-
dijska osobe godine za Ve-
černjakovu ružu, najboljim 
je proglašen HRT-ov doajen i 
autor dugogodišnjih emisija 
na Hrvatskome radiju (HRT – 
HR) iznimne javne vrijednosti 
Bijela vrana i Zagonetno pu-
tovanje Mladen Kušec

– Ovo više nikada neću doživjeti. 
Želio sam Večernjakovu ružu, ali 
nisam mislio da ću je osvojiti. 
Osjećam se kao dijete, kao 
jedan od tri tisuće mojih malih 
prijatelja. Zahvalan sam svojoj 
Hrvatskoj radioteleviziji i svim 
urednicima – rekao je Mladen 
Kušec.
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RECEPTI TJEDNA

Sastojci
 
- 150g ocijeđenog slanutka iz konzerve, 150g cikle, 80g krušnih 
mrvica, 1 jaje, 1/2 crvenog luka, sitno sjeckani 65 ,g feta sira, 4 
peciva, salata rajčica

Priprema
U posudi vilicom protisnite slanutak, ali ne pretjerujte jer ne 
smije biti gladak. 
Naribajte ciklu u tu istu posudu i dodajte sjeckani luk, krušne 
mrvice i jaje. 
Sve dobro promiješajte. 
U smjesu prstima natrgajte feta sir na veće komade i nježno ih 
umiješajte u smjesu da se ne raspadnu previše. 
Od smjese oblikujte 4 “odreska”, stavite ih na tanjur i odložite u 
hladnjak na pola sata kako bi očvrsnuli prije pečenja. 
Zagrijte ulje u tavi i pecite sa svake strane 3-4 minute. 
Poslužite u pecivu sa salatom i rajčicom te po želji majonezom.

Burgeri od cikle

(Dnevno) - Čak i relativno či-
sta morska voda u plićaku vrlo 
vjerojatno sadrži brojne mikrobe 
koji povećavaju opasnost od razvoja 
crijevnih infekcija i trbobolje, 
infekcija uha i dijareje, osobito kod 
male djece i osoba s oslabljenim 
imunitetom, pokazali su rezultati 
više od 40 ranije provedenih studija.

Znanstvenici su razmotrili podatke o 
učestalosti spomenutih bolesti među 
kupačima i onih koji su za to vrijeme 
boravili na plaži. Ustanovili su da je 
među plivačima bilo 86 posto onih 
koji su ‘pokupili’ neku od infekcija.

“Provedena su brojna istraživanja 
čiji je cilj bio pronaći vezu između 
kupanja u moru i raznih simptoma 
bolesti, najčešće zaraznih”, kazala je 
glavna autorica studije Anne Leonard 
iz Europskoga centra za očuvanje 
okoliša i ljudsko zdravlje koja djeluje 
pri medicinskom fakultetu Exeter u 

(Dnevno) - Čak i relativno či-

Kupanje u morskom plićaku ponekad 
može biti itekako opasno, ali i kobno

britanskom Truru.
Dr. Leonard kaže da se najčešće radilo 

o gastrointestinalnim tegobama poput 
povraćanja i proljeva. S kolegama 
je analizirala postojeće podatke 
prikupljene u posljednjih 60 godina 
u razvijenim zapadnim zemljama s 
visokim osobnih dohotkom poput 
Sjedinjenih Država, Velike Britanije 
i Australije.

Dr. Leonard kaže kako je uvriježeno 
mišljenje da je opasnost od zaraze na 
plažama tih zemalja minimalna, zbog 
standarda o održavanju mora čistim u 
tim područjima te da se, zbog višega 
životnog standarda nego u zemljama 
s nižim prihodom poštuju pravila.

“Kvaliteta vode testirana u morskoj 
vodi za vrijeme održavanja Olimpijskih 
igara u Riju de Janeiru otkrila je puno 
višu razinu patogena i bakterija nego 
na plažama Sjedinjenih Država”, 
rekao je Ben Arnold, znanstvenik s 

kalifornijskog Berkeleya.
“Manje razvijene zemlje obično 

imaju manje rigorozne regulatorne 
smjernice i lošiju kanalizacijsku 
infrastrukturu pa zdravstveni rizik od 
plivanja u priobalnom području može 
biti puno viši nego u razvijenijim 
zemljama”, podsjeća Arnold. U tom 
bi slučaju posebno oprezne trebale 
biti osobe oslabljenoga imunosnog 
sustava i djeca, jer njihov imunosni 
sustav nije u potpunosti razvijen. 
Usto djeca do četiri godine provode 
više vremena u moru i češće gutaju 
morsku vodu od odraslih, što ih izlaže 
potencijalnoj zarazi.

Britanski znanstvenici plivačima ne 
preporučuju plivanje u moru nakon 
velikih oluja i obilnih padalina kada 
je vjerojatnost za zarazu i obolijevanje 
od nekih akutnih bolesti puno viša 
zbog lošije kvalitete vode. Rezultati 
istraživanja objavljeni su u časopisu 
International Journal of Epidemiolgy.

Što ste popušili – popušili ste!

Sastojci
-  pileći file, 4 komada (oko 150 g po komadu), paprika - 1, rajčica 
- 200 g mini, zelena salata - 1/2 glavice, matovilac - 100 g, rukola 
- 100 g, peršin - 1 žlica, vlasac - 1 žlica, šećer - 1 žlica, balzamični 
ocat - 4 žlice, ulje, sol i papar 

Priprema
Dobro očistimo, operemo i ocijedimo sve vrste salata.
U višoj uskoj posudi pomiješamo biljno ulje, balzamički ocat, 
šećer, sol i papar pa sve zajedno dobro izmiksamo štapnim mik-
serom (umak za salatu možemo izmiješati i pjenjačom u nekoj 
široj zdjeli).
Pileće file-e začinimo mješavinom soli, papra i pečemo ih u tavi 
na malo ulja.
Ocijeđenu salatu šareno posložimo na tanjure, prelijemo umakom 
za salatu i povrh svega ravnomjerno poslažemo pečene pileće 
file-e narezane na trakice.

(Dnevno) - Riskirate sterilnost, rak pluća, rak grla, 
impotenciju i ostale probleme sa zdravljem

Koliko dnevno cigareta mogu popušiti, a da ne umrem? 
Nema pušača koji si nije postavio ovo pitanje dok je unosio 
dim prve cigarete iz druge kutije cigareta… Ako niste znali, 
cigarete su najprodavaniji proizvod na planeti. Riječ je o 
industriji “teškoj” više od 400 milijardi dolara što je čini 
jednom od najmoćnijih na svijetu.

Ako ste strastveni pušač i ništa na ovom svijetu vas ne može 
natjerati da se odreknete svog slatkog poroka, vjerojatno ste 
se nekad zapitali kolika je smrtonosna dnevna doza?

Matematika je u ovom slučaju jako jednostavna. 
Procijenjeno je da donji limit smrtonosne doze nikotina po 
danu može iznositi 30 do 60 miligrama, odnosno od 0.5 do 

1.0 miligrama po kilogramu odrasle osobe. S obzirom na 
to da u prosjeku svaka cigareta u sebi sadrži jedan miligram 
nikotina, jednostavno se dolazi do brojke od minimalno 
tridesetak cigareta.

Pušač apsorbira samo deseti dio nikotina jedne cigarete – 
0,1 miligram, što znači da je potrebno popušiti barem 300 
cigareta u jednom danu da bi ste doslovno ispustili dušu.

Minimalna doza je i veća od toga, te neki znanstvenici 
tvrde da je potrebno progutati od 500 do 1.000 miligrama 
ili popušiti od 6,5 do 13 miligrama po kilogramu.

Američka agencija za hranu i lijekove smatra da je malo 
vjerojatno da se bilo tko otruje nikotinom od pušenja. 
No, ne biste se trebali igrati sa svojim zdravljem. Riskirate 
sterilnost, rak pluća, rak grla, impotenciju i ostale probleme.
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KOLUMNA ZORANA VUKMANA

Moj prijedlog amandmana 
za Istanbulsku konvenciju u 
hrvatskoj verziji: 

Članak 1. Muško je muško, a 
žensko je žensko.

Članak2. Ako muško udari 
žensko, žensko ga ima pravo 
udarit nogom u jaja. 

Članak3. Ako muško nastavi 
udarat žensko, onda ga država 
treba tako sankcionirat da 
ostane bez jaja, jer onaj tko 
tuče žensko je ionako muško 
bez muda. 

Članak4. Ne postoji treći 
rod osim u gramatici, i IT 
(Ono), strašni klaun u romanu 
Stephena Kinga. 

Članak5. Andreju Plenkoviću 
točno odrediti spol. 

Članak6. Ukinuti HDZ, 
SDP I HNS kao transrodne 
stranke jer su protu-ustavne. 

Članak7. Zaštititi sve žene od 
lgbtq nasilja.

Jučer sam na svojoj javnoj FB 
stranici, postavio neka pitanja 
aktivistima LGBTQ udruga. 
Iako je prema podacima sa 
stranice, objavu pogledalo oko 
četiri i pol tisuće korisnika, 
nitko nije prihvatio izazov iz 
ciljanih krugova. Ranije su se 
znali javljati u vezi moje knjige 
“Bogoubojstvo Zapada”. 

No moram primjetiti da je 
vrlo znakovita njihova trenutna 
javna i medijska defenziva i 
šutnja oko IK jer očito strpljivo 
čekaju da Plenković za njih 
odradi posao, pa ne trebaju 
previše “talasati”.

Pitanje lgbtq aktivistima, 
ideolozima i ostalima: zašto 
vam je toliko stalo da uništite 
tradicionalno-civilizacijski 
oblik braka i obitelji, tko vam 
je branio da živite onako kako 

želite? 

Zašto izazivate unutarcivi-
lizacijski rat i unosite antro-
pološki i moralni kaos? 

Zbog čega trebate mijenjati 
tradicionalnu paradigmu braka 
i obitelji koja postoji otkako 
postoji ljudski rod, ako u 
vama nema nekog nemira da 
činite ipak nešto loše, pa Božji 
poredak morate podvrgnuti 
vlastitoj samovolji kako biste 
zavarali sebe da živite u skladu 
s nekim velikim dobrom? 

Naime, da ste tako sigu-
rni u ono što činite i pro-
povjedate, ne biste imali ta-
ko bezumni poriv mijenjati 
ono što je ukorijenjeno u 
ljudskoj povijesti, memoriji, 
civilizacijskom, duhovnom 
kodu i na koncu genotipu. 
Naprosto bi odabrali živjeti “po 
svome”, i ne bi dirali u koncept 
goleme većine. 

I zar doista ne vidite totalitarni 
karakter vaših nastojanja da se 
nešto većini neprihvatljivo a 
tako osobno vaše, nametne 

cijelom svijetu uz pomoć 
diktature pravosuđa, institucija 
sistema, Vlada, država i za-
konodavnih bravuroznih pri-
jevara, pojmovnih sofizama, i 
življenja u kontradikciji s onim 
što ste i sami baštinili, a to je 
da su vas začeli i rodili mama 
i tada, dvoje ljudi različitog 
spola i roda? 

I još nešto: zašto toliko mrzite 
vjeru i Isusa? Reći ćete, ne 
mrzimo Isusa nego Crkvu i 
licemjerno kršćanstvo. No kako 

Moj prijedlog amandmana za Istanbulsku 
konvenciju u hrvatskoj verziji

ne mrzite Isusa ako je on pro-
povjedao nešto što je nespojivo 
s rodnom ideologijom? 

Reći ćete i da ne postoji 
rodna ideologija. O čemu 
onda govori cijeli neznanstveni 
sustav gender teorije? 

Nadam se da imate razumne 
odgovore na ova pitanja.

Kad govorim o šutnji biskupa 
na temu rodne ideologije, onda 
mislim na samu bit biskupskog 
poslanja: svaki biskup je u 
svojoj biskupiji potpuno 
suveren kao poglavar mjesne 
Crkve, i njegovo je poslanje, 
između ostalog, sa svoje 
biskupske katedre, iz svoje 
stolne crkve, propovjedati, 
govoriti istinu, braniti nauk 

Crkve, vlastiti vjernički puk, 
i potpuno je slobodan, bilo u 
homiliji, bilo u poslanici, bilo 
kojim drugim putem, javno se 
se oglasiti o bilo kojoj temi koja 
se tiče vjere, morala, čovjeka i 
društva, pa i politike ako ta 
politika ugrožava slobodu i 
savjest pojedinca! 

Od biskupa se očekuje oso-
bna hrabrost, inicijativa pa 
i proročki javni govor koji 
se ne boji ni vlastodržaca ni 
moćnika ovoga svijeta! Upravo 
je Plenkovićeva samovolja u 
nametanju Istanbulske konve-
ncije jak povod da se pokaže 
jasnoća i odvažnost duhovnih 
pastira, pogotovo kad premijer 
kao navodni katolik izravno 
proturječi onome što je sama 
HBK izrekla o rodnoj ideologiji 
i Istanbulskoj konvenciji.



25DOMOVINA

TJEDNI HOROSKOP 

PROSLAVA DESETOG TRAVNJA
Nedjelja 8.4.2018 u SYDNEYU

u znaku sjećanja na 77 sedmu obljetnicu dana obnove 

HRVATSKE  DRŽAVE  

održati će se u
Nedjelju 8 Travnja 2018

Proslava počimlje u 1. popodne u

HRVATSKOM DRUŠTVU SYDNEY,

A lozinka jučer, danas i sutra
DRŽAVA HRVATSKA IZNAD SVEGA

Lijepa naša domovino
Oj junačka zemljo mila,

Stare slave djedovino,
Da bi vazda sretna bila!

Dravo, Savo, Drino teci
Niti Dunav silu gubi,

Sinje more svijetu reci,
Da svoj narod Hrvat ljubi!

    

Hrvatski rodoljubi!

Pozivate se na zajedničku proslavu 10. Travnja, nadnevak, kada je 
nakon 839 godina ponovno uspostavljena Hrvatska Država,

NEZAVISNA DRŽAVA HRVATSKA

Obnovom Nezavisne Države Hrvatske nismo nikome ništa uzeli a 
još manje oteli, nego smo samo ono naše, što je do tada bilo rastrgano 
i porazdjeljeno, sabrali i sakupili, te utvrdili svoje pravo djedovsko 
hrvatsko i povjesno mjesto u međunarodnoj zajednici.

Naglasimo:

Proslava se održava u Hrvatskom društvu Sydney u Punchbowlu u
nedjelju 8.4.2018. s početkom u 1.30 popodne

Za dom spremni

Radni odbor, Hrvatskog medjudruštvenog odbora za zajedničku 
suradnju N.S.W.

AUSTRALIA

PROSLAVA 10. TRAVNJA 

U HKD “BOSNA” 

Proslava “10. travnja” biti će u Hrvatskom kulturnom društvu 

“Bosna” u St. Mary’s ove godine u petak, 6. travnja navečer u 

društvu mladih uz bogati program, glazbu i pjesmu. 

Pozivamo sve domoljube i cijelu hrvatsku zajednicu 

da u veselju i zajedništvu proslavimo ovaj povijesni dan 

Hrvatske u njenim skoro cjelovitim državnim granicama. 

Svi ste dobro došli!

OVAN (21.3.-20.4.)
Bit ćete okruženi ljudima 
koje će od vas stalno nešto 
tražiti; netko savjet, a netko 
tek pažnju. Udaljite od svih 
onih koji vas opterećuju i 
izbjegnite dosadu.

VAGA (23.09 - 22.10)
Želite li da vas oni do kojih 
vam je stalo shvate ozbiljno 
ne pretjerujte u izljevima 
o s j e ć a j a ,  o s o b i t o  a k o 
pokušavate nešto raščistiti s 
članovima obitelji.

BIK (21.04 - 20.05)
Unutarnji nemir poticat će 
vas na akciju. Posvetite se 
čišćenju kuće i riješite se 
nepotrebnih stvari. Pokušajte 
otputovati negdje preko 
vikenda. Opustite se.

ŠKORPION (23.10 - 22.11)
Ljudi će od vas tražiti savjet, 
pitat će vas za informacije. 
Budite oprezni u davanju 
odgovora. Ispecite pa recite. 
Ovaj tjedan napravite veće 
čišćenje po kući!

BLIZANCI (21.05 - 20.06)
Raspoloženje će vam biti 
promjenjivo, osobito ako 
ste zaljubljeni. Partneru ćete 
postavljati visoke ciljeve - 
smirite se i prestanite analizirati 
sve što vidite.

STRIJELAC (23.11 - 21.12)
Odvažite se na promjene i 
ne odustajte  od jednom 
stvorene odluke. Upornost 
će vam se isplatiti na svim 
životnim poljima. Odlučniji ste 
i spremniji - samo naprijed.

RAK (21.06 - 20.07)
Burno ćete reagirati zbog 
najmanjih sitnica i dizati pa-
niku kada to uopće neće biti 
potrebno. Pokušajte shvatiti 
da vas ništa ne ugrožava - sve 
su to prolazne priče.

JARAC (22.12 - 20.01)
Bit ćete znatiželjni i pokretljivi. 
Svojim ponašanjem poticat 
ćete ljude da vam daju od 
sebe ono najbolje. Ispunit 
ćete slobodno vrijeme novim 
sadržajima.

LAV (21.07 - 21.08)
Bliskoj osobi bit će jasno ono 
što vama promiče. Muči li 
vas  l jubavni  i l i  poslovni 
problem, izjadajte se uz kavu. 
Zajedničkim snagama smislit 
ćete rješenje.

DJEVICA (22.08 - 22.09)
Okolina će vas doživljavati 
kao osobu punu inspiracije 
i  d i n a m i k e.  O s v a j a t  će te 
osmijehom, a kreativnost će 
vam biti istaknuta pa ćete to 
poticati i kod drugih.

RIBE (20.02 - 20.03)
Prijatelji će vas pozivati u 
društvo, a susjedi prepričavati 
najnovije tračeve. Moguće je 
zanimljivo ljubavno otkriće. 
Nemojte gubiti vrijeme na 
trivijalnosti.

VODENJAK (21.01 - 19.02)
Dio dana odvojite za sebe, 
kako biste sredil i  misl i  i 
dojmove od prošlog tjedna 
punog ne baš najugodnijih 
iskustava. Požalite se bliskoj 
osobi - razumijet će.



Piše: 
mr.sc.  Ante Milinović

Tragedija velikosrpske ratne agre-
sije 91-95 je u tako velikoj mjeri 
zbunila i unesrećila naše ljude, da 
su mnogi počeli nekritički gledati 
unazad u prošlost i veličati bivše 
režime u našoj Hrvatskoj, pa i u užoj 
Bosansko-hercegovačkoj domovini, 
koji su propali i nepovratno otišli 
u arhivska spremišta gdje ih sada 
proučavaju i valoriziraju oni hrva-
tski historiografski stručnjaci, či-
ji je to posao. Što je ostalo od 
naših mladalačkih ideala, osim 
grozomornih snova ili budnih no-
ćnih sjećanja na strahovite, ničim 
izazvane velikosrpske zločine.

Međutim, to danas često bahato 
čine i mnogi posve nestručni ljudi, pa 
nam kao uzor sretnog života osobito 
nekritički veličaju propale režime prve 
i druge Jugoslavije ili čak prezentiraju 
i neke izmišljene pradavne bosanske 
civilizacije graditelja nepostojećih 
piramida, zatim «sretno» doba bečke 
modernizacije života u BiH i dr.

Kako sam i ja jedan od tih stradalnika 
kojim je agresor još uvijek nekažnjeno 
uzeo živote mnogih prijatelja i rođaka, 
oteo zavičaj, radnu egzistenciju i svu 
imovinu, prirodno je da imam vrlo 
veliko razumijevanje za takve pojave 
na internetskim portalima, blogovima 

i facebook-stranicama.

Međutim, i ta moja velika kršćanska 
tolerancija ipak ima svoje granice, pa 
obično molim internetske prijatelje i 
ostale sugrađane da prije svoje podrške 
takvim teoretičarima o svemu  tome 
dobro razmisle i pročitaju makar 
minimalnu stručnu literaturu ili barem 
da surfaju po našoj Wikipediji, iako je 
i ona često upitna i zastarjela.

Nema sumnje da su nam ta pro-
šla vremena donijela slobodu  od 
stranih okupatora, okončanje strašnog  
bratoubilačkog ubijanja, te preko 
četrdeset godina obnove i izgradnje 
naše razorene Domovine. Bilo je 
to doba gospodarske  oskudice i 
jednostranačkog ideološkog totali-
tarizma, pa ga nikako  ne treba 
idealizirati ni jedna naša generacija, 
samo zbog toga što smo tada bili 
mladi, zdravi i poletni. Neoborive 
činjenice pokazuju da smo tada 
imali vrlo oštar državno-partijski 
represivni aparat, a nismo imali 
demokratske slobode kao što su 
sloboda govora i udruživanja, osobito 
u sferi religije, pravo na proizvodnu 
i deviznu novčanu imovinu, pasoše i  
slobodu putovanja u inozemstvo, što 
je i meni onemogućilo veći dio mog 
istraživačkog znanstvenog rada, a imao 
sam desetine izvrsnih projekata.

Hvala Bogu na visini, uz pomoć 

prijatelja sam uspio izraditi i objaviti 
više stotina studijskih radova i če-
trdesetak obimnih monografskih 
zbornika  i knjiga, ali sam često bio 
više gladan nego sit, pa sam samo ulkus 
želuca imao ravno dvanaest puta!

Međutim, mladalački hormoni su 
kod mene tada bili jači i od gladi i od 
bolesti, pa mi je i u tijesnoj pounskoj 
kasabi bilo lijepo i ugodno, a osobito u 
njenom zelenom okolišu i na brzacima 
i slapovima njenih rijeka. Njega se 
i danas noću više sjećam nego svih 
nevolja s ljudima, jer nisu znali što 
čine, pa sam im oprostio, a mnoge sam 
i dobrano nadživio. 
Kao malodobni dječak od 7 godina 

bio sam od OZN-e svrstan u skupinu 
„klasnih neprijatelja“ i već kao 
ratno roblje  utovaren u kamion 
za likvidaciju u udbaškom logoru 
Jasenovac-Krapje 1945, ali su nas 
četvoro djece spasili neki dobri ljudi iz 
nove vlasti. Mnoge na žalost nisu, a i 
mi smo dvadesetak godina kao ‘klasni 
neprijatelji’  bili progonjeni kao roblje 
na sve moguće načine, po podrumima 
i štalama, gladni, goli i bosi, jer su nam 
„šumnjaci“ bili sve oteli…       

Zato treba pitati današnje pobornike 
romantizirane slike jednog od najtežih 
totalitarnih udbaških režima, jesu li 
spremni prihvatiti da im režim opet 
odredi što smiju čitati, pisati, govoriti, 
ili smiju li putovati van, tražiti posao 
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Velikosrpski teror nad narodom u 
ime naroda Udbaškog Kraljevstva

mimo komiteta... Upravo oni danas 
šire te nostalgične priče, jer danas su 
stari i bolesni,  pa i za to im je kriv 
Tuđman i ognjištari koji su voljeli 
Domovinu.

Mene su češće diskvalificirali „naši“ 
nego ni treći, po pravilu iz jala, 

tipičnog za lijene udbaške doušnike 
i onda me gurali u grabu, tako da 
desetak monografija i studija nisam ni 
objavio, te izgubio volju da se borim 
za to, iako još čuvam digitalne ispise 
pa i prelome.

Porazila me pokvarenost Stipe Šešelja 
i Milana Kruheka prigodom dodjele 
nagrade „Ljubica Štefan“ 2012, jer 
sam te godine JEDINI bio ispunio 
uvjete za taj natječaj, ali su oni u 
zadnji čas izmijenili uvjet da je trebalo 
imati knjigu tiskanu te godine, a ne 
sedam godina stariju zbirku arhivskih 
ispisa o četnicima onog udbaškog 
momka iz muzeja AVNOJ-a u Bihaću. 
Nagrada je otišla njemu, ali je i on bio 
posramljen i čak se opravdavao preda 
mnom…
Dok smo mi idealisti još bili u šoku, 

oni su se brže bolje priklonili novim 
partijama, njihovoj kolektivnoj moći, 
da se iza njih kriju i one ih štite, jer 
su  na vlasti. Najgore su prošli izvrsni 
ljudi, pa i ugledni povjesničari, sa 
sjajnim historiografskim knjigama 
i  pro fe sor skom kar i j e rom na 
najpoznatijim svjetskim sveučilištima,  
dok su se kumrovečki skojevci bahatili 
na njihov račun. Tada  sam se u praksi 
uvjerio da koliko god netko bio 
pametan, učen i  poštovan, pripadnik 
takve partije može ga po udbaškim 
pravilima iz istog vrzinog kola ponovo 
može proglasiti ništavnim i tako ga 
diskvalificirati kao osobu.

To je bio novi dokaz da su Broz i 
njegova država bili i ostali nerazdvojivi 
fašistički ustroj – jedna partija, jedan 
vođa, zatvori i smaknuća za političke 
protivnike. Najprije denunciranje 
Staljinu radi likvidacije svih koji su 
mu smetali u usponu na vrh Partije, 
zatim  stotine tisuća poubijanih Hrvata 
bez suđenja na kraju rata, potom  
Goli otok i Stara Gradiška,  suđenje 
Stepincu i ubojstvo Hebranga…  

Udbaši su pobili stotine hrvatskih 
političkih emigranata, izvršili  posr-
bljavanje vojske, milicije, Udbe, 
savezne administracije, diplomacije, 
pa je hrvatska prijestolnica Zagreb 
preko noći postala lijevim, crvenim 
Zagrebom, kao i Rijeka, Split i Pula… 
i teroru Udbaškog Kraljevstva nad 
domoljubnim hrvatskim pukom nije 
bilo kraja, ni onda ni danas. 

Franjevački samostan Petričevac, Banja 
Luka, kojeg su srbočetnici srušili u 
svibnju 1995. Ovo je fotografija iz 1968.

Katedrala u Banjoj Luci



DOMOVINA 27

OBAVIJESTI O OPROŠTAJU 
OD VAŠIH NAJMILIJIH 

ŠALJITE NAM NA E-MAIL: BOKACROPRESS@GMAIL.COM

RAY’S FLORIST & GIFTS
Unit 2, 71-83 Asquith St.,

SILVERWATER, NSW 2128
Tel: (02) 9737 8877; Fax: (02) 9737 8466

(02) 9698 2644
Naše obiteljsko pogrebno poduzeće 

i hrvatska zajednica imaju 
dugogodišnju suradnju.

Nudimo prijevremeni pogrebni plan 
uz sadašnje cijene (Pre-Paid Funeral Plan). 

Suradujemo sa 
hrvatskim katoličkim crkvama: 

Summer Hill, Blacktown i St. John’s Park.

Za dogovor o svemu tome molimo Vas 
kontaktirajte naš glavni ured.

Joseph Medcalf
Funeral Services P/L

MAX PERRAM’S
FUNERAL SERVICE

* Naše pogrebno poduzeće na usluzi je hrvatskoj zajednici  
već dugi niz godina, u najtežim trenucima...

* Uz povoljne uvjete organiziramo 
prijevoz pokojnika u bilo koju zemlju svijeta...

* Max Perram’s Funeral Service također vrši unaprijed 
organiziranje pogreba da bi izbjegli poteškoće kada se 
dogodi smrtni slučaj

* Max Perram’s Funeral Service nudi vam prijevremeni (Pre Pay) 
pogrebni plan,

* S punim povjerenjem obratite nam se,
a mi ćemo nastojati ublažiti vašu bol!

Naša adresa:

(preko puta Policijske stanice)

O NATJEČAJU
S ciljem očuvanja hrvatskoga nacionalnoga identiteta, stjecanja novih vješti-
na i znanja djece predškolskog i školskog uzrasta uz razvijanje jezičnih kom-
petencija te učenje o hrvatskoj kulturnoj i tradicijskoj baštini, Hrvatska matica 
iseljenika u suradnji s Hrvatskom školom Boston i Zakladom hrvatskih studija 
iz Sydneyja objavljuje natječaj za djecu i mlade hrvatskih korijena u dobi 5-18 
godina.
Tema natječaja je igračka inspirirana hrvatskom tradicijskom kulturom, 
s time da je unutar svake kategorije određena podtema i oblik (način) izrade.

KATEGORIJE
1. Likovni rad (pojedinačni rad i skupni rad)
2. Fotografija (pojedinačni rad)
3. Multimedija / Videospot ili film (pojedinačni i skupni rad)
4. Literarni rad (pojedinačni rad)

PRAVILA PO KATEGORIJAMA
1. Likovni rad
Tema:  Edukativna igračka inspirirana hrvatskom tradicijskom 

kulturom 
Radovi trebaju predstavljati edukativnu igračku pomoću koje dijete uči o 
hrvatskoj tradicijskoj kulturi (primjerice slagalica ili pamtilica s motivima hr-
vatske tradicijske baštine). Mogu biti napravljeni u svim tehnikama prostor-
no-plastičkog oblikovanja (preporučene su kiparske tehnike modeliranja kao 
što su glina, metal, drvo, papir, plastične mase ili tehnike plošnog oblikovanja 
kao što je kolaž, mozaik, freska).
Rad treba fotografirati s nekoliko strana, a fotografije treba poslati u formatu 
.jpg na e-adresu organizatora-koordinatora.

Fotografiju treba pratiti popratni tekst na hrvatskom jeziku (do najviše 100 
riječi) koji će sadržavati:

• naslov rada 
• objašnjenje što rad (tj. fotografije) prikazuje, zašto je odabran baš taj 
motiv
• datum (mjesec i godinu) rada
•  naziv škole/misije/centra; ime, prezime i uzrast autora, tj. imena, 

prezimena i uzrast  djece koja su izradila skupni rad te ime i prezime 
mentora

• e- adresu

2. Fotografija
Tema:  Tradicijska igračka moje bake/moga djeda
Radovi trebaju izraziti poveznicu između bake/djeda iseljenika s djetinjstvom 
i zavičajem kroz tradicijsku igračku. Fotografije se šalju u formatu .jpg na 
e-adresu organizatora-koordinatora.

Fotografiju treba pratiti popratni tekst na hrvatskom (do najviše 100 riječi) 
koji će sadržavati:

•  naslov rada 
•  objašnjenje što fotografija prikazuje 
•  datum (mjesec i godinu) snimanja
•  naziv škole/misije/centra; ime, prezime i uzrast autora te ime i prezime 

mentora
•  e-adresu

3. Multimedija 
Tema:  Edukativna igračka inspirirana hrvatskom tradicijskom 

kulturom 
a)  Radovi trebaju prikazati proces stvaranja skupnog likovnoga rada (pod 1.). 

Mogu biti u obliku videospota ili kratkog filma ne dužih od 4 minute. 
b)  Radovi trebaju predstavljati edukativnu igračku pomoću koje dijete uči o 

hrvatskoj tradicijskoj kulturi (primjerice slagalica ili pamtilica s motivima 
hrvatske tradicijske baštine) te trebaju biti napravljeni u digitalnom obliku.

Tema:  Tradicijska igra moje bake/moga djeda 

U ovoj kategoriji sudjeluju samo skupine (primjerice škola, dječja folklorna 
skupina i sl.), a tema su dječje igre starih naraštaja. Radovi mogu biti u obliku 
videospota ili kratkog filma ne dužih od 4 minute. 
Zbog veličine, molimo da sve radove iz ove kategorije pohranite na neku od 
standardnih video sharing stranica (npr. YouTube), a samo poveznicu pošalje-
te na e-adresu organizatora-koordinatora. 

Radove treba pratiti popratni tekst na hrvatskom jeziku (do najviše 100 riječi) 
koji će sadržavati:

•  naslov rada 
•  datum (mjesec i godinu) rada
•  naziv škole/misije/skupine; ime, prezime i uzrast autora, tj. imena, 

prezimena i uzrast djece koja su izradila skupni rad te ime i prezime 
mentora

•  e-adresu

4. Literarni rad
Tema: Igra/Igračka moje bake/moga djeda
Radovi trebaju izraziti poveznicu između bake/djeda iseljenika s djetinjstvom i 
zavičajem kroz tradicijsku igru. Uz naslov, radovi trebaju sadržavati od 150 do 400 
riječi. Mogu biti napisani u obliku razgovora (intervjua) ili u nekom drugom obliku, 
a šalju se u formatima .doc, .docx ili .pdf na e-adresu organizatora-koordinatora.

Ispod rada treba navesti: 

•  datum (mjesec i godinu) rada
•  naziv škole/misije/centra, ime, prezime i uzrast autora te ime i prezime 

mentora
•  e-adresu

PRAVILA SUDJELOVANJA
Na natječaj se mogu prijaviti djeca i mladi u dobi od 5 do 18 godina, pojedi-
načno ili skupno (npr. škola, hrvatska katolička misija, hrvatski kulturni centar, 
folklorna skupina, društvo, udruga i sl.).
Svaki pojedinac i skupina mogu poslati samo jedan rad po kategoriji. Radove 
treba poslati najkasnije do 1. lipnja 2018. na sljedeće e-adrese organizato-
ra-koordinatora:

Organizator-koordinator za Australiju i Novi Zeland: 
Zaklada hrvatskih studija, Sydney

croatian.teachers.au@gmail.com 

Organizator-koordinator za Sjevernu Ameriku i Južnu Ameriku 
Hrvatska škola Boston

natjecaj@croatianschoolofboston.org 

Organizator-koordinator za Europu i Južnoafričku Republiku: 

Hrvatska matica iseljenika, Zagreb 

igrackausrcu@matis.hr  

Radove će ocjenjivati nezavisni stručni ocjenjivači iz Hrvatske i svijeta. Slanjem radova 
na natječaj autori i njihovi mentori potvrđuju autentičnost i izvornost rada. Objava 
pobjedničkih radova bit će 3. rujna 2018. na stranicama Hrvatske matice iseljenika.

POBJEDNIČKI RADOVI
Svi će sudionici dobiti zahvalnicu. Pobjednički radovi bit će poslani u Hrvat-
sku, u Hrvatsku maticu iseljenika gdje će biti izloženi u sklopu multimedijalne 
izložbe hrvatskih igračaka inspiriranih tradicijskom kulturom Igračka 
u srcu koja će se održati u prosincu 2018. godine. Na toj će izložbi stručni ocje-
njivači izabrati najbolje radove čiji će autori dobiti prigodne nagrade.   
Na izložbi će biti izloženi i radovi partnerskih škola iz Hrvatske koje se neće 
natjecati, već će sudjelovati kao gosti. 
Koordinatori iz Bostona i Sydneyja mogu samostalno organizirati lokalne 
izložbe s preostalim pristiglim radovima.

Hrvatska matica iseljenika 
u suradnji 

s Hrvatskom školom Boston 
i Zakladom hrvatskih studija iz Sydneyja

organizira natječaj

IGRAČKA U SRCU
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